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От 10 вида най-скъпи и популярни овчи сирена у нас само едно е пригот-
вено единствено от овче мляко. Потребителски организации настояват 
имената на фирмите нарушителки да бъдат публично оповестявани.

ръст на 
трудещите се
неПълнолетни
в българия

БСП:

Медиен 
октопод 

аските напълно паднаха. 
Антон Хекимян се оказа “нес-

тандартното” решение на ГеРБ за 
кандидат за кмет на софия (стр. 2). 
Разбира се, половината от придвор-
ната политологична свита на ГеРБ 
го обявиха за победител, за опит за 
разширяване на електоралната база, 
за гениален ход.

всъщност е точно обратното. кан-
дидатурата на Хекимян страда от съ-
щия структурен дефект, от който страда 
и васил терзиев. Абсолютно пълната 
липса на политическа биография.

Опитайте се да намерите дори ед-
на-единствена политическа позиция 
по някой въпрос на Хекимян. като 
журналист той е задавал въпроси, 
но не се е ангажирал нито един път 
с мнение. Преоткриването му като 
кандидат за кмет не е нестандартно 
решение. то е признание за пълен 
провал на сегашния управленски 
екип на общината.

важният въпрос обаче е разли-
чен. и той е за пипалата на ГеРБ в 
големите медии. За техния инфор-
мационен октопод, за който отдавна 
знаем, но вече имаме доказателства. 
всички сме чували за директните 
телефонни връзки на Борисов с ред-
колегиите на големите телевизии. е, 
кандидатурата на Хекимян ги освет-
ли подобно на гръмотевица над кал-
но и черно блато. 

Медиите са част от обръчите от 
фирми, от олигархичния октопод, а 
той не работи в полза на обществото. 
Обслужва единствено паралелната 
държава.

М

Александър СиМОв

Стр. 5

у нас аПтеките 
са два Пъти 
Повече, отколкото 
в евроПа

джорджа мелони
Призна 
за Провал 
с мигрантите

БсП иска извънредно 
изслушване на председате-
ля на ДАнс Пламен тончев 
заради случая с изгонването 
на свещениците от Руска-
та църква в софия. социа-
листите настояват той да 
обясни за мистериозния до-
клад, на базата на който е 
взето решението за екстра-
дирането им. 

“Ако тези хора са били 
наистина шпиони, те са без 

дипломатически статут и 
редът в България е да бъдат 
задържани, разследвани и 
съдени. Очевидно е, че ня-
мат сериозни доказателства 
и затова бързаха да ги из-
ведат от страната. искаме 
истината. Защо премиерът 
Денков се дистанцира от 
ДАнс, които са му подчи-
нени? той заяви, че това 
решение е взето без него”, 
каза лидерът на БсП корне-

лия нинова в нс. 
ключови въпроси за 

страната умишлено се за-
секретяват, за да се скрие 
от обществото истината, 
коментира нинова. тя даде 
примери с доклада на смет-
ната палата и на АДФи.

“Докладът на ДАнс, 
който касае дерогацията и 
прекратяването на конце-
сията на “Росенец”, е много 
интересен, но ние не можем 

да ви го разкажем, защото 
ще попаднем под ударите на 
закона”, посочи нинова.

Междувременно нашият 
посланик в Москва Атанас 
кръстин беше извикан в ру-
ското МвнР и беше преду-
преден, че експулсирането 
на свещеници от Руската 
православна църква ще до-
веде до неприятни последи-
ци за софия.

данс да даде доклада
за руските свещеници

Стр. 3 и 6

Ключовивъпросиумишленосезасекретяват,задасескрие
отобществотоистината,заявиКорнелияНинова

снимкабта

вкадър

С военен ритуал и панихида в памет на загиналите започнаха тържествата за Деня на Добрич, 
посветени на 83-годишнината от връщането на Южна Добруджа към България

ще бъдем ли
държава
второ качество?

Стр. 2

мвр Предлага 
намаляване 
до 0,5% алкохол 
у шофьорите
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Обява

Столичнаобщина-район„Сердика“,наоснованиечл.31,ал.2
отНаредбатазаусловиятаиредазапровежданенатърговеиконкурси

ивизпълнениенаЗаповед№СОа23-РД09-1668/26.07.2023г.накметанаСтолична
общинаиЗаповед№РСР23-РД98-4/21.09.2023г.накметанаСО-район„Сердика“,

Обявява:

Удължава с 15 (петнадесет) календарни дни, считано от 26.09.2023 г. до 11.10.2023 г.,
определениявутвърденатаконкурснадокументация№РСР23-ВК66-1054/18.08.2023 г. краен
срокзаподаваненаофертизаучастиевконкурсспредмет„Отдаванеподнаемнанежилищен
имот-публичнаобщинскасобственост,находящсенатериториятанаСО-район„Сердика“,за
срокот10(десет)години.

Информациязаобекта,предметнаконкурса:
Поземленимот-терен-публичнаобщинскасобственост,находящсевгр.София,ул.

„Първабългарскаармия“,м.НПЗВоеннарампа-Изток1и2част,поплананагр.София,одо-
бренсъсЗаповед№РД-09-50-213/22.04.1998г.наглавнияархитектнаСофия,ПИсидентифи-
катор 68134.505.76, по кадастрална карта и кадастрални регистри, одобрени със Заповед №
РД-18-53/23.11.2011г.наизпълнителниядиректорнаАГКК,целиятсплощот2430,00кв.м,със
съставенАПОС№2176/22.04.2021г.заплощот191,00кв.м,попадащивУПИXLI-заозеленя-
ване,АПОС№2172/05.04.2021г.заплощот2118,00кв.м,попадащивуличнарегулацияиАПОС
№2173/05.04.2021г.заплощот101,00кв.м,попадащивУПИXL-заозеленяване.

Специфичноконкурсноусловие:теренътщесеползвазаоткритсклад.
Началнаконкурснамесечнанаемнацена:1166,00лв.-0,48лв./кв.мбезвключенДДС,

определенаотсертифицираноценител,сключилрамковдоговорсъсСО.
Гаранция за участие: 100.00 лв., внесени по сметка на СО - район „Сердика”:

BG49SОMB91303327755001, BIC: SOMBBGSF, Общинска банка, ФЦ „Мария Луиза“, в срока,
определензапредставяненаофертите.

Ценанаконкурснатадокументация:60.00лв.сДДС.ЗаплащасенакасатанаСО-ра-
йон „Сердика”, с административен адрес: гр. София, бул. „Княгиня Мария Луиза” №88, ет. 2,
ст.214,всекиработенденот09:00ч.до17:00ч.,илипобанковпътпобанковасметка:IBAN:
BG58SОMB91303127755001,BIC:SOMBBGSF,Общинскабанка,ФЦ„МарияЛуиза“.

Конкурсната документация се получава от деловодството на район „Сердика”, ет. 2, ст.
225.

Краенсрокзазакупуваненаконкурснатадокументация:до17:00ч.на11.10.2023г.
Краенсрокзапредставяненаофертите:до17:30ч.,на11.10.2023г.,вделоводствотона

СО-район„Сердика”ет.2,ст.225.
Дата,мястоичаснапровежданенаконкурса:12.10.2023г.от11:00часавзаседателна-

тазаланаСО-район„Сердика”,бул.„КнягиняМарияЛуиза”№88,етаж.4.
адресителефоннаорганизатора:СО-район„Сердика”,гр.София,бул.„КнягиняМария

Луиза”№88,тел.029315118,029218041,лицезаконтакт:КрасимирАлександров.

“Бил ли е Антон Хекимян лична кър-
тица на Бойко Борисов в бтв? Защото 
сега виждаме как телевизията трябва да 
носи отговорност за нещо, което вероят-
но не е нейно решение. в бтв има свест-
ни журналисти и те не бива да се червят 

заради това, че вероятно Бойко Борисов 
е имал лична къртица и то на най-висо-
кия пост - новините”. това коментира 
лидерът на Бсп корнелия нинова след 
като стана ясно, че Хекимян е кандида-
тът на ГеРБ за кмет на софия. 

“понякога, като гледаме вечер нови-
ните от парламента, оставаме с впечат-
ление, че не сме били през деня в този 
парламент. толкова са манипулативни, 
изкривени и това е години наред. озна-
чава ли това, че Хекимян е персонално 
човек на ГеРБ години наред?”, попита 
нинова.

тя изрази съмнение, че има предва-
рителна договорка кой да вземе софия 
на местните избори. “спазарил ли е Бо-
рисов и софия? продал ли е столицата 
с тази кандидатура друг да спечели сре-
щу ангажимента да не рови из делата на 
Йорданка Фандъкова, орлин Алексиев 
и цялата корупционна схема в община-
та години наред”, обърна се нинова към 
лидера на ГеРБ.

Хекимян напусна в събота поста си 
на директор на “новини, актуални пре-
давания и спорт” в бтв. той беше осво-
боден от работа в медията незабавно.

след обявяването на кандидатурата 
му за кмет на софия обаче от телевизи-
ята се притесниха за имиджа си на обек-
тивна медия и бързо ограничиха достъпа 
му до нюзрума си и до всички други ре-
сурси на компанията. 

оценяваме въздействието от създа-
лата се ситуация много сериозно и наш 
първостепенен приоритет продължава да 

бъде да се придържаме към редакцион-
ните ни насоки и да отразяваме новините 
безпристрастно и обективно, заяви Глав-
ният изпълнителен директор Ралф Бар-
толaйт. Ще използваме услугите на трета 
страна - външна агенция, която да следи 
за обективността на нашето новинарско 
отразяване в периода на предстоящата 
предизборна кампания, поясни той.

бтв въвежда и редица мерки, които 
планира да приложи през предстоящия 
изборен сезон, с цел да защити името и 
репутацията си като една от най-обек-
тивните и надеждни медии в България.

Бартолайт заедно с ръководния екип 
на отдел “новини”, поема управлението 
на нюзрума. Редакционната колегия ще 
продължи да ангажира бтв със своето 
присъствие и опит, и да гарантира обек-
тивно, безпристрастно и висококачест-
вено съдържание от екипа за новини и 
актуални предавания. медията своевре-
менно ще обяви редакционен план за 
отразяване на предизборната кампания 
за местните избори, който ще гарантира 
безпристрастност и на новините.

компанията ще използва услугите на 
трета страна - външна агенция, която да 
следи за обективността на  новинарското 
отразяване в периода на предстоящата 
предизборна кампания.

Броят на аптеките в България 
е почти два пъти повече в срав-
нение със средноевропейските 
стойности, съобщиха от от Бъл-
гарския фармацевтичен съюз по 
повод световния ден на фарма-
цевта. Заради големия брой апте-
ки няма достатъчно фармацевти 
в тях. средно трима фармацевти 
в европа работят в една аптека, 
докато в страната те са 2,1.

58% от жителите на ес дос-
тигат до аптека в рамките на пет 
минути, докато в България този 
процент е 78. Аптеките са общо 
3296, като приблизително една 
трета от тях са концентрирани 
в трите най-големи града - в со-
фия те са 740, в пловдив - 212, а 
във варна - 171. Броят на общи-
ните без нито една аптека е 20, а 
тези само с по една са 40. в срав-

нение с регистъра на аптеките от 
2020 г. през 2021 г. аптеките са с 
500 по-малко, като по-голямата 
част от свиването се дължи на 
големите градове.

поради много липси, откази 
и недостиг на лекарства аптеките 
са се превърнали в кол-центро-
ве, които целодневно издирват 
лекарства за пациентите си, за-
явиха от организацията. според 
фармацевтите в България няма 
регистър на рецептите, често те 
не отговарят на изискванията и 
всички реквизити по наредба 4.

Фармацевтите се оплакаха 
от неконтролиран паралелен 
експорт на лекарства и насто-
яват за генерична замяна на 
лекарства, защото България е 
единствената страна в ес, коя-
то няма право на това. 

Осем учители от Община Левски участваха тази година в Десетия международен конкурс 
“Извънкласните и извънучилищните дейности - за устойчиво качествено обучение, възпитание, 
развитие и социализация на децата и учениците - 2023” на тема: “Единство на образователния 
и възпитателния процес за формиране на хуманна ценностна система и подкрепяща среда”

В България аптеките 
са два пъти повече 
отколкото в Европа

Корнелиянинова:

Бил ли е Хекимян лична
къртица на Бойко Борисов?
бТВограничидостъпанажурналистадонюзрума

предлагаме прагът за 
концентрация на алкохол 
зад волана да бъде нама-
лен до 0,5 или до 0,2 про-
мила, обяви вчера главен 
комисар Живко коцев. 
той посочи, че европей-
ската практика е промили-
те да са до 1,2. според коц 
ев обаче въобще не трябва 
да се допуска да се упо-
требява алкохол, докато се 
шофира.

той припомни, че слу-
чите на досъдебни про-

изводства за изземването 
на коли на водачи, упра-
вляващи автомобили след 
употреба на алкохол, са 
438 за август. от началото 
на септември, след въвеж-
дането на новите мерки, те 
са 138 или с 300 по-малко. 
според коцев това означа-
ва, че промените работят.

“тежкият пътен трав-
матизъм внася безпокой-
ство в обществото. Ще 
настоявам за явен и видим 
контрол на трафика и ко-

легите да са извън автомо-
билите, да оказват помощ 
на участниците в потока. 
трябва да има демонстра-
тивен и системен контрол, 
безкомпромисен към агре-
сивните водачи и към упо-
требата алкохол и нарко-
тици”, подчерта коцев.

междувременно стана 
ясно, че през почините дни 
общо 24 души са ранени 
при катастрофи в страна-
та. тежките произшествия 
са 18. няма загинали. 

МВР предлага намаляване на прага 
до 0,5% алкохол у шофьорите
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бсп настоя за извънредно изслушва-
не на председателя на Държавна агенция 
“национална сигурност” пламен тончев 
заради случая с изгонването на свещени-
ците от руската църква в софия.

внесохме искане той да обясни за този 
мистериозен доклад на базата на който е 
взето решението за екстрадирането им, 
заяви вчера лидерът на бсп корнелия 
нинова пред медии в парламента. 

“ако тези хора са били наистина шпи-
они, те са без дипломатически статут и 
редът в българия е да бъдат задържани, 
разследвани и съдени. очевидно е, че 
нямат сериозни доказателства и затова 
бързаха да ги изведат от страната. иска-
ме истината. Защо премиерът Денков се 
дистанцира от Данс, които са му под-
чинени? той заяви, че това решение е 
взето без него”, коментира нинова. тя се 
усъмни, че службите нямат достатъчно 
доказателства, че свещениците са били 
агенти, защото българия е бързала да ги 
експулсира.

според нинова ключови въпроси за 
страната умишлено се засекретяват, за да 
се скрие от обществото истината.  

“има редица такива случаи като до-
клада на сметната палата и на аДФи. 
Докладът  на Данс, който касае деро-
гацията и прекратяването на концесията 
на “росенец” е много интересен, но ние 
не можем да ви го разкажем, защото ще 
попаднем под ударите на закона”, посочи 
нинова.

тя подчерта, че отново започва битка-
та кой да овладее службите, но не в името 
на националната сигурност, а за да ги из-
ползва за лични и партийни цели. 

“нашата позиция е, че трябва да се за-
пази принципът за разделение на власти-
те - изпълнителна и президентска, защо-
то това е основен принцип на правовата 

“Започвате да пише-
те поправки в консти-
туцията, а не можете да 
напишете процедурни-
те правила. преценете 
- имате ли капацитета и 
възможностите да про-
меняте конституцията, 
след като не можете да 
напишете правилата”. с 
тези думи зам.-предсе-
дателят на пг”бсп за 
българия” георги сви-
ленски се обърна към 
управляващите от пар-
ламентарната трибуна 
по време на процедура-
та по избор на правила 
за промяна в основния 
закон на държавата.

“предлагате едни 
правила, които явно 
противоречат на кон-
ституцията или не про-
тиворечат /няма кой да 
каже/, председателят 
на комисията от герб 
предлага нещо, предсе-

дателят на нс пита дали 
е така? Давате ли си 
сметка това как изглеж-
да в очите на българ-
ските граждани - искат 
да пишат конституция, 
ама не могат. искат да 
я пишат, само защото 
правителството да про-
дължи да съществува. 
това да е легитимация-
та на съществуването на 
правителството. и като 
свърши конституцията 
- правителството пада”, 
заяви свиленски.

като гледам тези 
“три четвърти - два ме-
сеца”, “три четвърти 
- два месеца”,  предла-
гани от управляващите, 
то правителството ще 
падне преди консти-
туцията, подчерта той. 
свиленски предложи 
точката да се отложи, 
да се дадат 3 месеца за 
приемане на процедур-

ни правила, да се об-
мислят хубаво. и след 
това - ако все още има 
правителство и все още 
ви трябва маска, зад ко-
ято да се криете, отново 
да се влезе в тази зала и 
в тази процедура, поше-
гува се той.

свиленски беше 
категоричен, че бсп 
няма да подкрепи нито 
процедурните правила, 
нито опитите на упра-
вляващите за промяна 
на конституцията, за-
щото те вече са опоро-
чени. българия няма 
нужда нито от тези про-
мени, нито от тези про-
цедурни правила, нито 
от това правителство, 
зад което се опитвате 
да криете промените в 
конституцията, комен-
тира свиленски. пред-
ложението му не беше 
прието.

“За местните избори на 29 
октомври няма да се доставят 
нови машини да гласуване, а 
гласуването ще се извършва 
с вече закупените. всички ма-
шини се съхраняват в частен 
склад, тъй като към настоящ-
ия момент не е осигурен дър-
жавен от страна на минис-

терския съвет, както изисква 
изборният кодекс”, заяви вче-
ра председателят на Цик ка-
мелия нейкова на изслушване 
в парламента относно надежд-
ността на машините за гласу-
ване, извършване на тестове 
и проверка и обезпечаване на 
честни избори.

тя уточни и че в изборния 
ден не се извършва замяна на 
машина за гласуване, ако е 
възникнал някакъв проблем, 
гласуването на машина се 
преустановява и избирателите 
гласуват с хартия.

нейкова подчерта, че в из-
борите за местната власт Цик 

е обявила две обществени по-
ръчки, съгласно изискванията 
на Закона за обществените по-
ръчки, свързани с осигурява-
нето на машинното гласуване 
и с надграждане на софтуера. 
За гарантиране на надежд-
ността на изборния процес, тя 
посочи, че Цик е предвидила 

по-високи мерки и изисквания 
чрез въвеждане на допълни-
телни мерки за сигурност.

по думите на нейкова са 
извършени и редица провер-
ки и тестове, като основната 
е удостоверяване на съответ-
ствието на типа устройство за 
гласуване.

СвиленСкикъмГеРБ,ПП-ДБиДПС:

нямате капацитет да 
променяте Конституция

ЦИК няма да доставя нови машини за местните избори

бСП поиска от ДАнС доклада
за руските свещеници
Ключовивъпросиумишленосезасекретяват,задасескрие
отобществотоистината,възмутисеКорнелияНинова

държава. няма значение кой е президент 
и кой е министър-председател. и двете 
страни злоупотребяват със службите. ра-
дев си предложи сам шефове на служби 
и сам си ги назначи. сега правителството 
иска същото. Действат в личен, а не в дър-
жавен интерес”, категорична е нинова.

председателят на народното събра-
ние росен Желязков отговори, че ще из-
иска доклада на Данс, касаещ решени-
ето за експулсиране на свещениците от т. 
нар. руска църква в софия. той обясни, 
че с писмо от 21 септември пламен тон-
чев е уведомил нс, че в периода 25 - 30 
септември е в служебни командировки в 
чужбина, което не позволява изслушване-
то му в пленарните заседания.

ДУма припомня, че в четвъртък 
българските власти  изгониха от страна-
та предстоятеля на руската православна 
църква в софия архимандрит васиан. 
освен него страната трябва да напуснат и 
двама служители на църквата “свети ни-
колай мирликийски”, а храмът беше за-
творен. тримата са експулсирани заради 
дейност, насочена срещу националната 
сигурност и интереси на българия, посо-
чиха тогава от Данс. решението предиз-
вика недоволство в неделя стотици миря-
ни се събраха пред църквата с настояване 
тя да бъде отворена.

по-късно вчера българският патриарх 
неофит назначи свещеници от софия, ко-
ито ще поемат обгрижването на руската 
църква и ще извършват богослужения в 
нея.
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Обява

Столичнаобщина-район„Сердика“,наоснованиечл.31,ал.2
отНаредбатазаусловиятаиредазапровежданенатърговеиконкурсиивизпълнение

наЗаповед№СОа23-РД09-1669/26.07.2023г.накметанаСтоличнаобщина
иЗаповед№РСР23-РД98-3/21.09.2023г.накметанаСО-район„Сердика“,

Обявява:

Удължава с 15 (петнадесет) календарни дни, считано от 26.09.2023 г. до 11.10.2023 г.,
определениявутвърденатаконкурснадокументация№РСР23-ВК66-1050/18.08.2023г.,краен
срокзаподаваненаофертизаучастиевконкурсспредмет„Отдаванеподнаемнанежилищен
имот-частнаобщинскасобственост,находящсенатериториятанаСО-район„Сердика“,за
срокот10(десет)години.

Информациязаобекта,предметнаконкурса:
Нежилищенимот-частнаобщинскасобственост,представляващедноетажнасграда,

находящсевгр.София,район„Сердика“,УПИI-672,кв.21поплананагр.София,м.Бенковски,
ул.„ЛазарМихайлов”№54,съсзастроенаплощот139,00кв.м,обозначенводобренатакадас-
тралнакартаикадастралнирегистрисидентификатор68134.503.672.2,разположенавУПИс
идентификатор68134.503.672,актувансАЧОС№1530/04.06.2013г.наСО-район„Сердика“.

Началнаконкурснамесечнанаемнацена:279,00лв.безвключенДДС-2,00лв./кв.м,оп-
ределенаотсертифицираноценител,сключилрамковдоговорсъсСО.

Специфичноконкурсноусловие:центързаработасдецаимладежи.
Гаранция за участие: 100.00 лв., внесени по сметка на СО - район „Сердика”:

BG49SОMB91303327755001, BIC: SOMBBGSF, Общинска банка, ФЦ „Мария Луиза“, в срока,
определензапредставяненаофертите.

Ценанаконкурснатадокументация:60.00лв.сДДС.ЗаплащасенакасатанаСО-ра-
йон „Сердика”, с административен адрес: гр. София, бул. „Княгиня Мария Луиза” №88, ет. 2,
ст.214,всекиработенденот09:00ч.до17:00ч.илипобанковпътпобанковасметка:IBAN:
BG58SОMB91303127755001,BIC:SOMBBGSF,Общинскабанка,ФЦ„МарияЛуиза“.Конкурсна-
тадокументациясеполучаваотделоводствотонарайон„Сердика”,ет.2,ст.225.

Краенсрокзазакупуваненаконкурснатадокументация:до17:00ч.на11.10.2023г.
Краенсрокзапредставяненаофертите:до17:30ч.,на11.10.2023г.,вделоводствотона

СО-район„Сердика”ет.2,ст.225.
Дата,мястоичаснапровежданенаконкурса:12.10.2023г.от14:00часавзаседателна-

тазаланаСО-район„Сердика”,бул.„КнягиняМарияЛуиза”№88,етаж.4.
адресителефоннаорганизатора:СО-район„Сердика”,гр.София,бул.„КнягиняМария

Луиза”№88,тел.029315118,029218041,лицезаконтакт:КрасимирАлександров.

тунелът под петро-
хан е поредната жертва 
на зоните по натура 2000, 
пише “еко новини”.след 
като преди седмица стана 
ясно, че всичките тра-
сета на ам Черно море 
са получили негативни 
становища от минис-
терството на околната 
среда и водите, заради 
преминаването им през 
натура, сега става ясно, 
че същата съдба очаква 

и тунела под петрохан. 
този път, освен че трасе-
то засяга местообитания, 
то нарушава и Директи-
вата за птиците. по тази 
причина още през 2021 г. 
служебният министър на 
екологията асен Личев 
прекратява процедурата 
за оценка на въздействи-
ето върху околната среда 
(овос).

по идеен проект туне-
лът под петрохан има три 

трасета, които са с дължи-
на между 4 и 7 километра. 
всичките обаче са отхвър-
лени от министерството 
на околната среда и во-
дите. така екоминистер-
ството и министерството 
на регионалното развитие 
и благоустройството все 
още не са стигнали до 
консенсус за избор на тра-
сета. няма и процедура за 
задание и изработване на 
овос.

резултатите от изпълнени-
те от една от най-авторитетни-
те референтни международни 
лаборатории тестове на 10 
вида българско овче сирене и 
кашкавал, показаха, че само 
едно от тестваните най-скъпи 
и най-популярни овчи сире-
на и кашкавали е приготвено 
единствено от овче мляко. 
Фрапиращ дори за екипа на 
лабораторията е резултатът 
от биволско сирене без нито 
грам биволско мляко. това е 
предизвикало необходимостта 
тестовете да бъдат повторени 
и потретвани. производителят 
е сред водещите фирми в бран-
ша, съобщиха от “сдружение 
за достъпна и качествена хра-
на”, поръчало тестовете.

останалите тествани про-
дукти освен овче мляко съ-
държат и до 50 процента краве 
мляко и практически са смес, а 
са обявени за овчи. 

в края на май сдружение-
то публикува резултати от по-
добно проучване, което откри, 
че едва едно от петте най-скъ-
пи овчи сирена у нас съдържа 
само овче мляко.

това е вторият анализ на 
сдружението, направен зара-
ди силен потребителски ин-
терес, като сега са тествани 

10 марки сирена и кашкавали.  
“тазишироко разпростране-
на практика сред българските 
производители на сирена, не 
само ощетява потребители-
те, които плащат по-високата 
цена. тя е опасна, тъй като 
въвежда в заблуждение хора, 
които купуват “овче сирене” 

по здравословни причини, а не 
единствено заради вкусовите 
качества на продукта”, казва 
председателят на управител-
ния съвет на “сдружението за 
достъпна и качествена храна” 
андрей велчев. 

той допълва, че констати-
раното нарушение е наруше-

ние и на принципите на конку-
ренцията, защото  1 литър овче 
мляко е три пъти по-скъпо от 
кравето, с което се размесва. 
“така тези иначе реномирани 
производители на овче сирене 
се облагодетелстват непра-
вомерно от използването на 
продукти с по-ниска себестой-

ност и получават конкурентно 
предимство пред коректните 
български производители”, 
посочва андрей велчев.

Част от решението на про-
блема, според сдружението, 
би могло да бъде приемането 
на отраслов стандарт, който 
доброволно да се спазва. но 
държавата трябва, в лицето на 
Българска агенция по безопас-
ност на храните (БаБХ) и ко-
мисия за защита на потребите-
лите (кЗп), да изиграе своята 
решаваща роля за контрол и 
санкции на некоректните про-
изводители.

“сдружението за достъпна 
и качествена храна” припом-
ня, че наличието на суровини 
и съставки, които не са изрич-
но упоменати в етикетите на 
крайния продукт, е забранено.

“настояваме за законови 
промени, които да разрешат 
на държавните контролни ор-
гани да оповестяват публично 
имената на компании, нару-
шаващи разпоредбите за про-
извеждане на качествени хра-
ни. недопустимо е държавата 
да толерира производители, 
които мамят клиентите, тру-
пат неправомерни печалби и 
застрашават здравето на хора-
та”, подчертава велчев.

Пак ни пробутват овче 
сирене от краве мляко
Настояватзадоброволенотрасловстандарт

България ще впише нова инди-
кативна цел за приемане на еврото 
- 1 януари 2025 година, става ясно от 
публикуван за обществено обсъждане 
проект за промяна на правителствено 
постановление от 2015 г. предишната 
официално записана такава дата бе 1 
януари 2024 г., но тя вече е невъзмож-
на, след като служебното правителство 
не подаде доклад за изпълнението на 
критериите за членство в еврозоната 
през февруари.

аргументът бе, че не са изпълне-
ни необходимите законови промени, 
макар голяма част от необходимите 
законови текстове да бяха внесени в 
парламента. такива бяха промените за 
зелената карта, но те бяха бламирани 
заради несъгласие между политиче-

ските сили.
 в новия парламент обаче те бяха 

приети, както и ударно се работи по 
приемането на останалите ключови за-
кони за въвеждането на еврото.

общо за икономиката ефектът от 
отлагането на членството на България 
в еврозоната и Шенген е между чети-
ри и пет процента от Брутния вътре-
шен продукт на страната. това каза 
асен василев, министър на финанси-
те пред нова тв. по думите му загуби-
те за бизнеса може да стигнат до един 
милиард лева само от превалутиране, 
отделно отлагането на членството в 
еврозоната е свързано и с по-високи 
лихвени проценти.

Коментар на стр. 5

Отлагаме еврото за 2025 г.

Tунелът „Петрохан” 
под въпрос
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Посегнаха и на вярата...
Тия нямат никакъв срам. 
“По делата им ще ги познаете.” Скверни, мно-

го скверни са делата им. 
Фарисеите изгониха предстоятеля на Руската 

православна църква. Архимандритът и още двама 
служители са обявени за “шпиони”, “застрашава-
ли националната сигурност” на България. 

Каква национална сигурност, след като всички 
решения у нас се взимат от “посолството”?! 

Изгонването на руските свещеници е поред-
ният удар на управниците по традиционните ру-
ско-български връзки, този път и по отношени-
ята между Българската и Руската православна 
църква. 

Но това е и поредният епизод от войната, 
която Западът води срещу православието. Ви-
жте какво се случва в Украйна с православните 
храмове и православните свещеници. Това е война 
на Запада срещу православието, което отстоява 
традиционните ценности и се противопоставя на 
джендър идеологията. Русия отново е основни-
ят враг - защото като най-голямата православ-
на страна е опора на всички, които се определят 
като православни християни. 

Изгонените са не само руски свещеници. Те са 
наши свещеници, православни.  

Много хора идваха в руската църква “Св. Ни-
колай Мириклийски”. Не само рускоговорящи, но 
и българи. Казват, че е силна църква. Може би за-
ради гроба на Св. Серафим Софийски чудотворец. 
Хора отиваха в криптата и пишеха листчета, с 
които молеха светеца да им помогне. 

Днес обаче духа на светеца вече го няма. Той бе 
изгонен заедно със свещениците. 

Да натикаш духовници в затворническа кола е 
наистина дъното. Да посегнеш на вярата е кощун-
ствено. 

Политкоректно се напъват да борят руски 
шпиони. Разкриха преди време готвачката, чис-
тачката, бояджията... Важно е да се преизпълни 
бройката. Сега и попа. 

А да сте чували шпионин от друга държава да 
е хванат? Някой американец да е изгонен? Няма и 
да чуете. 

Защото колонията България се управлява от 
“посолството”. Да изгониш шпионин, който ти е 
шеф - как да стане? Колониалното правителство 
е назначено с цел да бъдат разрушени всякакви 
връзки с Русия. Политически, културни, духовни, 
кръвни... Йесмените подскачат около своите бла-
годетели, очаквайки златна похвала. Пуделчета-
та се въртят в кръг, джафкат и показват зъбки 
срещу неудобните. Ако чисто хипотетично аме-
риканското посолство затвори врати, те ще се 
объркат тотално - няма да знаят какво да правят, 
горките, защото няма да има кой да им казва. 

България е в един от най-мрачните си пери-
оди. Предават се българските интереси. Рушат 
се паметници, пренаписва се историята, подме-
нят се традиционни ценности, блокират се медии, 
обработва се методично общественото мнение 
в “правилната” посока, като откровени лъжи се 
представят за истина, инакомислещите са огра-
ничавани и откровено заплашвани. И все по-мрач-
но става... 

“Вие, фарисеите, почиствате външната стра-
на на чашата и на блюдото, но отвътре сте пълни 
с грабеж и зло.” (Лука 11:39, 40).

И още казано е: “Отче, прости им, защото не 
знаят какво вършат.” Не трябва обаче да им про-
щаваме, защото те много добре знаят. И нямат 
ни съвест, ни морал... 

Затова по-скоро да бъдат отлъчени от поли-
тическия живот. 

Анатема!

Анатема!

Медиеноктопод

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

Признатпровал
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Евгени ГАВРИЛОВ

 

Управляващите про-

мениха датата за присъ-

единяването на страната 
към заветната еврозона 
и я отложиха с една го-

дина. така те официално 
признаха поражението си 
за приемането на еврото. 
въпреки това призивите 
да бързаме и оптимизмът 
не секват, защото ако се 

бавим, според думите на 
финансовия мнистър Асен 
василев загубите за дър-

жавата ще се изчисляват 
на 4-5 процента от Бвп. 
как ги е изчислил, само 
той си знае.

известни са социо-

логическите проучва-

ния, според които над 60 
процента от жителите на 
най-бедната държава в 
ес - България, не желаят 
еврото. Явно те инстик-

тивно усещат, че не ние 
все още там мястото, въ-

преки че непрекъснато ни 
убеждават, как е престиж-

но да влезем в еврозона-

та - клубът на богатите. А 
има доста богати страни, 
като например Швеция и 
Дания, които не желаят да 
влизат в този клуб. Защо-

то тази мантра няма да ни 

направи нито по-богати, 
нито пък по-успешни. 

 единственото 
сигурно там е членският 
внос, а той тепърва ще 
нараства. при положение, 
че нашите доходи са едва 
наполовина от средните 
за ДклубаУ това означава, 
че българите в буквалния 
смисъл ще трябва да си 
изгладуват своето член-

ство, или пък ако искат да 
се доближат до клубния 
стандарт, ще могат да го 
направят само на кредит. 
вероятно ще стане точно 
това, тъй като с влизането 
си ще получим по-висок 
рейтинг, по-изгодни лих-

ви и така по-лесно ще по-

тънем в дългове.
 като съседна Гърция, 

чийто публичен дълг до 
влизането в европей-

ския съюз беше едва 50% 
от Бвп, но през 2001 г., 
когато страната влезе в 
еврозоната вече достиг-

на над 100%, а след това, 
до началото на дълговата 
криза съотношението се 
увеличи двукратно. 

освен това повечето 
от досегашните оценки 
за вредите и ползите от 
единната валута са меко 
казано непълни, а сери-

озният анализ изобщо от-

съства от дневния ред на 
страната. разбира се, без 
да броим пропагандното 
говорене на политическия 
и икономическия елит, въ-

преки провалите му в тази 
област. всичко е въпрос 
на интерес, но не нацио-

налният интерес е тема на 
този излишен публичен 
шум. 

Боян  
Бойчев

от стр. 1

привикването на 
Хекимян като кандидат 
припомня и много други 
медийни сюжети за про-

никването на политиче-

ските пипала на ГерБ в 
медиите. 

през 2020 г., малко 
след като избяга в Ду-

бай, васил Божков раз-

каза как е бил притиснат 
да сключи договор за 
реклама (24 милиона го-

дишно) с нова телевизия 
и как чак при наличието 
на такъв договор тя ста-

ва собственост на кирил 
Домусчиев. ГерБ дири-

жират и покровителст-

ват тази сделка и вдигат 
чадър над нея. 

свобода на словото 
ли? вие се шегувате...

Бтв - всички гледни 
точки? Хахахаха.

схемата е брутална, 
жестока, подла и нагла. 
телевизиите се издър-

жат от реклами, а голе-

мите рекламодатели са 
и основните спонсори 
на партиите. именно 
при ГерБ най-големии-

те медии подобриха фи-

нансовото си състояние. 
това е част от сделката 
за купуването на тях-

ната душа. това е част 
от процеса, който уби 
българската журналис-

тика и я превърна един-

ствено в развъдник на 
потенциални кандидати 
за кметове на ГерБ. ме-

диите са не просто под 
контрол. те са в усми-

рителната риза на пари, 
полицейски кубинки, 
партийни калинки и 
персонално на Бойко 
Борисов. 

проблемът “Хеки-

мян” е в това, че той 
никога не е обявявал 
политически си разби-

рания. не е журналист с 
позиция и ясно заявени 
идеи. той трябваше да е 
ходещата икона на обек-

тивността и ненапразно 
това, че ГерБ като ма-

рионетка го пуснаха на 
бойното поле, предиз-

вика истинска колизия 
за Бтв, които побързаха 
да излязат с позиция.

Защото осветяването 

на големите медии като 
част от олигархичния 
октопод на ГерБ е онзи 
безценен урок, пред 
който ни изправят тези 
избори. така битката в 
софия получава съвсем 
различен зяряд. милио-

нерът с флуидна поли-

тическа идентичност и 
журналистът с още по-
мистериозна политиче-

ска биография не са път 
към бъдещето, а част 
от мимикрията на ста-

туквото, което отчаяно 
иска да си запази ресур-

сите на столицата. това 
е битка между истината 
и лъжата. Битка срещу 
олигархичното сраства-

не между медии и ГерБ, 
което ражда безумия.
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след руско-турската ос-
вободителна война в софия 
се формира значителна руска 
общност, която има своите ду-
ховни нужди. през 1882 година 
нашите власти откликват и пре-
доставят парцел за бъдещ храм. 

първият камък е положен 
септември 1907 г. в присъстви-
ето на великия княз владимир 
александрович, българския 
княз фердинанд с престолона-
следника Борис. седем години 
по-късно сградата по проект на 
арх. михаил преображенски 
бива осветена. Църковните кам-
бани са личен дар на император 
Николай II.

при влизането на България 
в първата световна война през 
октомври 1915 г. отношенията 
между софия и петербург са 
прекъснати, дипломатическата 
мисия и руското духовенство са 
евакуирани. Богослуженията в 
църквата са прекратени. всеки 
с тройка по история в училище 
може да направи историческите 
паралели и да си спомни съдба-
та на кабинета радославов и на 
цар фердинанд, вкарали Бълга-
рия във втора национална ката-
строфа.

Гражданската война в русия 
между Бялото движение и бол-
шевиките, които поне в нача-
лото са настроени богоборски, 
бележи нов етап в историята на 
храма „св. Николай". първона-
чално е управляван от руската 
дипломатическа мисия на пра-
вителството на белия генерал 
антон Деникин. в този пери-
од с решение на върховното 
задгранично руско църковно 

управление архиепископ се-
рафим соболев е  назначен да 
управлява руските православни 
общини в България, където ско-
ро се превръща в 
уважавано лице в 
духовенството и 
обществото. 

в края на 20-
те и началото 
на 30-те ссср 
започна процес 
на регулиране 
на отношенията 
си с православ-
на църква и на 
установяване на 
дипломатиче-
ски отношения с 
останалия свят, 
като показва, че 
управляващите 
го болшевики 
вече не взривят 
храмове, а са 
улегнали и рационални хора, с 
които може да се работи. 

в навечерието на установя-
ването на българо-съветските 
дипломатически отношения 
правителството на Народния 
Блок решава да прехвърли цър-
ковните имоти на предстоятеля 
на руската църква в софия отец 
Н. владимировски. след напрег-
нати преговори на 15 септември 
1934 г. църквата към посолство-
то на ссср е предадена за вре-
менно ползване на българската 
държава в лицето на министер-
ството на външните работи и из-
поведанията. 

идва втората световна вой-
на. отново сме на различни стра-
ни на барикадата от русия. Цар 

Борис III решава да не повтаря 
едно към едно самоубийствената 
политика на баща си фердинанд 
и богослуженията продължават, 

като изключим 
моментите, кога-
то храмът бива 
повреден от ан-
глосаксонските 
бомбардировки 
над софия през 
зимата на 1944 г.   

отец сера-
фим продължава 

службите. макар и критик на 
ссср, той остава руски патриот. 
през 1943 г. отказва да участва в 
„епископската конференция на 
архиереите на руската право-
славна задгранична църква“ във 
виена на 21-26 октомври 1943 г., 
която се провежда под егидата на 
третия райх. в последствие през 
1945 г. дори се завръща в лоното 
на московската патриаршия. 

след установяването на 
властта на отечествения фронт 
в България, през юни 1946 г. 

москва разрешава на някои 
руски емигранти да приемат съ-
ветско гражданство, което дава 
възможност храмът да им бъде 
прехвърлен за богослужебно 
ползване. същата година хра-
мът е предаден в юрисдикцията 
на серафим, тогава администра-
тор на енориите на руската пра-
вославна църква в България. 

серафим умира на 26 февру-
ари 1950 г. в софия, а тленните 
му останки са днес в криптата 
под олтара на "св. Николай". 
минават години и назрява иде-
ята за неговата канонизация. 
събраните свидетелства за чу-
дотворството, живота и бого-
словските трудовете му са под-
робно изследвани и обсъдени 
рпЦ. самата канонизация се 
извършва на 3 февруари 2016 
г., като на заседанието на събо-
ра безпрецедентно са поканени 
представители на друга помест-
на църква – Българската.

руската църква „св. Николай 
Чудотворец“, един от символите 
на столицата ни, стана обект на 
поредния пристъп на изостряне 
на политическа недалновидност 
и шпиономания на българските 
власти. скандалното е, че с на-
стоящето изгонване на духов-
ници те пристъпват табу, което 
дори съюзните на третия райх 
български правителства не смеят 
да пристъпят. така настоящата 
сглобка, която търси най-безза-
щитното място за удар по обя-
вената по конюнкурни причини 
за враг номер едно най-голяма 
славянска православна държава, 
превръща българският лъв в... 
хиена. Строежът на Руската църква в София. Началото на ХХ век

„Св. Николай Чудотворец”: историята на храма

  �
Георги ДимитРов

Народът се вдигна на масов протест в 
защита на депортираните "за шпионаж" 
духовници от затворената руска право-
славна църква "свети Николай Чудо-
творец" в софия. Хилядното множество 
поднасяше цветя и палеше свещи пред 
заключения  двери на популярния пра-
вославен храм. пред него беше отслужен 
молебен за отварянето му и за възобно-
вяване на църковното служение. Духов-
ниците на храма начело с архимандрит 
васиян бяха насилствено изхвърлени в 
затворническа кола от българия навръх 
22 септември. този пореден антируски 
терор предизвика огромно недоволство, 
съветската армия от властта. още по-
вече, че за шпионаж в полза на русия е 
обвинен свещеник, който няма никакъв 
достъп до българските държавни и во-
енни тайни, за разлика например от то-
дор тагарев и атанас атанасов. Хора 
на митинга призоваваха вместо руската 
църква да бъде затворено американското 
посолство, което според тях е вдъхно-
вител на акцията срещу православието 
въобще. управляващите бяха нарича-
ни сатанисти и национални предатели. 
сред ораторите в защита на православ-
ния храм беше и видният общественик 
мажд алгафари, който по своята рели-
гиозна принадлежност е мюсюлманин. 

"Не трябва да се затваря никой храм. 
вярата не може да се затваря. действи-
телните шпиони срещу българия са тези 
в министерския съвет" каза алгафари. 
Бърза анкета сред софиянци показа, че 
затварянето на храм по принцип не може 
и не бива да се случва по никакъв начин. 
а някои руски медии направо се поди-
граха с  шпионската акция на властта. 
"произвол в българия! Настоятелят на 
руското православно подворие в софия 

бил заплаха за националната сигурност 
на България. малоумникът кирил петков 
обвини архимандрит васиян в шпионаж. 
малоумниците не могат да се досетят, 
че са тръгнали не срещу руската право-
славна църква, а против своята вяра за 
да угодят на своите господари", пишат в 
електронния сайт.

Някои от управляващите ни среди 
започнаха да свирят отбой срещу затва-
рянето на "свети Николай Чудотворец". 

така например координаторът на сглоб-
ката Делян пеевски се изказа за отваря-
не на храма. За отваряне на църквата се 
обявиха и владици от нашия свети си-
нод, които смятат да изпратят български 
свещеници. важен момент в цялата сага 
е, че за разлика от паметника на съвет-
ската армия, руската църква и теренът 
около нея са руска държавна собстве-
ност, която е закупена от руското посол-
ство през 1997 година.

Стотици се събраха пред Руската църква в неделя в знак на протест

Вмоскванаричатуправляващитени„малоумници”

Архиепископ  
Серафим Соболев 

Архимандрит васиян

Народът се вдигна в защита 
на руската църква
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ЩЕ БЪДЕ ЛИ 
БЪЛГАРИЯ ДЪРЖАВА 
ВТОРО КАЧЕСТВО?

EКСКЛУЗИВНО

Проф.ДжефриСакС:

САЩ не позволиха на Киев 
да сключи мир с Москва

  �
Георги ГОТЕВ, Брюксел

 

не бяхме чували за промяна на до-

говорите на ес от дълго време. и тога-

ва, изведнъж...
първо, в речта си за състоянието на 

съюза ръководителят на комисията Ур-

сула фон дер Лайен спомена за промяна 
на договорите. “За да реформираме ес 
и да го направим по-добър, това озна-

чава преминаване през европейска кон-

венция и промяна на Договора (за ес), 
ако и където е необходимо”, каза тя.

няколко дни по-късно беше пуб-

ликуван френско-германски доклад, 
поръчан от правителствата в париж 
и Берлин, за това как най-добре може 
да се реформира ес, за да се подгот-

ви за присъединяването на бъдещи 
членки. реформата, която този доклад 
предвижда, ясно изисква промяна на 
договорите.

Широко разпространено е мнени-

ето, че промяната на договорите на 
ес, след болезнената ратификация на 
Лисабонския договор, е “мисия невъз-

можна”. Дори държавните и правител-

ствените ръководители на ес да успеят 
да се споразумеят за пакет от промени, 
това ще трябва да премине през рати-

фикация в националните парламенти. 
А в някои случаи и през обезсърчител-

ното изпитание на референдумите.
Френско-германският доклад пред-

лага, де факто, на част от страните член-

ки да се съгласят да бъдат официално 
понижени до второкласни членове. той 
предлага ес да се раздели на четири 
нива: “1. вътрешният кръг; 2. Целият 
ес; 3. Асоциираните членове; 4. евро-

пейската политическа общност”...
“вътрешният кръг” е съставен от 

членовете на еврозоната и Шенген. в 
момента, например, членовете на Шен-

ген нидерландия и Австрия държат 
настрана румъния и България, като им 
пречат да се присъединят към клуба от 
“вътрешния кръг”. това може да стане 
нещо постоянно.

Докладът предлага или намалява-

не на броя на комисарите, така че не 
всички държави членки да бъдат пред-

ставени в ек, или въвеждане на разгра-

ничение между “водещи комисари” и 
“комисари”. идеята е само “водещите 
комисари” да имат право на глас.
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Колкото повече Фон дер Лайен се 
хвали с успехите на общността, тол-

кова повече разнопосочните настрое-

ния в страните членки са видими.
Авторите на проекта са Франция и 

Германия - локомотивът на ЕС. Пър-

вата им идея е премахването на на-

чина, по който се взимат решенията 
- чрез единодушие. Той ще бъде заме-

нен с квалифицирано мнозинство. До 
момента двете най-мощни държави 
пипаха заровете скришом, но в бъдеще 
ще го правят открито.      

Защо? Много ясно защо! Геопо-

литическата обстановка го изисква. 
Украйна и Молдова тропат на врата-

та. Страните от Западните Балкани 
- също. Париж и Берлин нямат време 
да се занимават с българското вето 
за РС Македония и с противопоста-

вянето на Унгария на санкциите сре-

щу Русия...  
Френско-германският проект пре-

небрегва първоначалната идея за рав-

нопоставеност между “големите и 
малките”, предлагайки европейска пи-

рамида на четири етажа. Най-горе ще 
са страните, имащи общи функциони-

ращи институции: съдебна и данъчна 
система, единна монета, външна поли-

тика и сходен БВП... 
Пирамидалното класиране е не-

справедливо за “малките”, но ще за-

доволи избирателите в развитите 
демокрации, изискващи от управлява-

щите си да са по-пестеливи с фондо-

вете, наливани на изток, но без видим 
резултат. 

Всички проучвания за евровота 
през 2024 г. сочат като победители 
десни и крайно десни партии. Авто-

рите на проекта трябва да кажат 
по какви критерии последните могат 
да се изкатерят към горните етажи. 
Най-заинтересована в това отноше-

ние би трябвало да е България.

Предлагайкиветодасеналагаотнай-малко
дведържави,ПарижиБерлинискатда
елиминиратбългарскотоветозаРСМакедония

оПаСНаеВрорефорМаНафраНЦиЯиГерМаНиЯ

Проф. Джефри Сакс: „Проблемът? НАТО! Не Русия“

  ᄑ
 

Разговора води  
Андрю НАПОЛИТАНО

n И така, Съединените 
щати свалят Янукович, 
неговото място заема чо-
век, по-благосклонен към 
Запада...

-  виктория нюланд, коя-

то тогава заемаше длъжност-

та помощник на държавния 

секретар на сАЩ, а сега е 
заместник държавен секретар, 
в рамките на тази операция 
по сваляне на правителството 
бе специално упълномощена 
да координира усилията на 
съединените щати за отстра-

няването на Янукович. има 
един потресаващ разшифро-

ван телефонен разговор - ве-

роятно руснаците са успели да 
прихванат телефонен диалог 
между нюланд и тогавашния 
посланик на сАЩ в Украй-

на Джефри пайет. в него тя 
описва процеса на формира-

не на новото правителство, а 
казва също и нещо съвършено 
удивително: “Добре, ние ще 
направим така, че вицепрези-

дентът, големият бос Байдън, 
ще дойде със своето обичайно 
“Давайте, момчета, вие сте 
юнаци” и ще направи така, че 
всичко да протече както тряб-

ва.” и кой й помогна в това? 
- Джейк съливан, който в този 
момент беше съветник на ви-

цепрезидента по въпросите на 
националната сигурност. 

На стр. 9

Зеленски беше готов да сключи мирен договор с Путин 
още през март 2022 г., заяви в интервю за Ютюб-канала 
Judging Freedom световно известният американски иконо-
мист Джефри Сакс - професор в Харвардския и Колумбий-
ския университет. Прогресът на преговорите в Анкара бе 
налице и страните се приближаваха към подписването на 
споразумение. Но САЩ спряха мирния процес, защото се 
страхуваха, че ще изглеждат слаби в очите на Китай...

(Втора част - продължение от бр. 181)
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Стефанос Каселакис оглави основната гръцка опозиционна партия СИРИЗА. Живелият дълги години в САЩ 
млад бизнесмен поема левицата след оставката на Алексис Ципрас. Представителят на либералното крило 
спечели с 57% от гласовете вътрешнопартийната надпревара с бившия трудов министър Ефи Ахциоглу

Франция ще изтегли военните си  
от Нигер след преврата в страната 
през юли, заяви френският президент 
Еманюел Макрон. Според него  
1500-членният контингент ще се 
завърне у дома до края на годината. 
Военните власти в Ниамей привет-
ства решението като крачка към 
суверенитета на страната 

Половината американци не одобряват Байдън
неодобрението към аме-

риканския президент Джо 
Байдън непрекъснато расте. 
в момента то е 56 на сто, 
едва 41% от американците 
го подкрепят, сочат данните 
от последното проучване на 

ен Би си нюз.
много от гласоподавате-

лите смятат, че възрастта му е 
проблем. 74 на сто от анкети-

раните имат опасения, че той 
няма умствения и физическия 
капацитет да бъде прези-

дент. 44% мислят същото за  
 77-годишния Доналд тръмп. 
въпреки това избирателите 
запазват предпочитанията си 
за него и той води значително 
пред опонентите си, незави-

симо от четирите щатски и 

федерални обвинения.
според проучването тръмп 

има подкрепата на 59% от из-
бирателите на Републиканска-

та партия, докато губернаторът 
на Флорида Рон Десантис по-

лучава само 16 процента. 

Крайнодесни влизат
във френския Сенат

Резултатите от частичните избори за сенаторски мес-

та в горната парламентарна камара на френския парла-

мент потвърдиха трудностите, с които в последно време 
се сблъскват макронистите, и белязаха завръщането на 
крайната десница “национален сбор” в Люксембургския 
дворец (сградата на сената).

Дясноцентристката партия “Републиканците” про-

дължава да има мнозинство. “национален сбор” се за-

върна в горната камара с три сенаторски места. макро-

нистите имаха проблеми с убеждаването на членовете на 
избирателната колегия, че правителството на президен-

та еманюел макрон е свършило добра работа. ембле-

матично поражение в тази насока е това на държавния 
секретар по гражданските въпроси соня Бакес, която на 
втория тур в нова каледония бе победена от независи-

мия претендент за сенаторско място Робер ксови.
следващите важни избори във Франция са тези за 

европейски парламент през пролетта догодина.

Мелони призна за
провал с мигрантите

премиерката на Италия Джорджа мелони призна, че се е 
надявала на по-добри резултати в областта на контрола на миг-

рацията.
“Резултатите не са тези, които се надявахме да постигнем. 

със сигурност става дума за много комплексен проблем, но съм 
сигурна, че ще стигнем до дъното на нещата”, заяви мелони.

министърът на отбраната Гуидо крозето разкритикува ре-

шението на Берлин да финансира нпо, помагащи на мигран-

тите в морето, но и на територията на Италия.
“Ако Германия се интересуваше от съдбата на хората в 

затруднено положение и искаше наистина да ни помогне да 
спасяваме човешки животи, можеше да ни помогне сериозно в 
борбата срещу престъпниците, които се занимават с трафик на 
хора”, каза крозето.

междувременно бе осуетен опит на 178 нелегални мигран-

ти да преминат през турско-българската граница край одрин. 
входовете и изходите на града били блокирани от силите по 
сигурността. в операцията са участвали и хеликоптери.

Отново ескалация
в Северно Косово
Четиримаубитиприпрестрелкинаместнисърбисполицията

косовската полиция вле-

зе в населеното със сърби 
село Банска ден след като 
четирима души бяха убити 
там в престрелка между по-

лицията и въоръжени етни-

чески сърби.
в неделя група от около 

30 сърби уби косовски поли-

цай и рани друг. тя блоки-

ра път край Банска на 55 км 
северно от прищина, а след 
това се изтегли към близкия 
манастир. оттам през нощта 
тя нападна полицейски па-

трул.
според прищина напа-

дателите са тежко въоръже-

ни, с гранати и бронирани 
машини. при завързалите се 
престрелки трима от напада-

телите бяха убити. сръбски-

ят президент Александър 
вучич заяви, че убитите са 
косовски сърби. 

“върнахме си контрола 
над този район след няколко 
престрелки”, каза по-късно 
косовският вътрешен ми-

нистър Джелял свечля.
нападението бе осъдено 

от ес и сАЩ, а посолството 
на съединените щати в при-

щина заяви, че косовската 
полиция има отговорността 
да наложи върховенството 
на закона в района. мисията 
на нАто - кФоР, обяви, че 
ще се намеси, ако е необхо-

димо.
косовският премиер Ал-

бин курти и президентът 

вьоса османи обвиниха за 
нападението подкрепяни от 
сърбия престъпни групи. 
Белград отхвърли тези твър-

дения.
“в косово се извършва 

брутално етническо прочист-

ване, което се организира от 
Албин курти с подкрепата 
на част от международната 
общност”, написа вучич в 
мрежата Х след среща с ру-

ския посланик Александър 
Бокан-Харченко. сръбският 
президент призова междуна-

родната общност да помогне 
за обединение на сръбските 
общности с полицаи сърби 
от северно косово, за да се 
избегнат нови сблъсъци.

призивът на дипломат 

№1 на ес Жозеп Борел 
“всички страни да работят 
за деескалация на ситуа-

цията” разгневи прищина. 
“Г-н Борел, сериозно ли? 
терористи убиват полицай, 
а вие призовавате “всички 
страни”? нито дума в под-

крепа на полицията?”, на-

писа външната министърка 
Доника Гървала.

“в Банска започна сръб-

ската война срещу косово... 
призовавам нАто незабав-

но да подготви интервенция 
срещу сърбия. Бомбарди-

райте Белград веднага!”, 
написа в мрежата Х шефът 
на комитета за европейско 
развитие на нАто Гюнтер 
Фелингер.

Снимкибта

Бури в Румъния, има жертви
Оранжев код за бури и силен вя-

тър засегнаха Централна и Източна 
Румъния. Мълнии са отнели живота 
на трима туристи в окръг Бихор и 
на дете в съседния Алба. На места 
има наводнения, отнесени покриви на 
къщи и затруднен трафик.

Почина убиецът  
на Джовани Фалконе

Известният италиански мафиот 
Матео Месина Денаро е починал на 
61-годишна възраст в затвора в град 
Акуила от рак на дебелото черво. Бо-
сът на Коза Ностра беше арестуван 
през януари т.г., след десетилетия 
укриване от властите, заради серия 
зловещи убийства, включително на 
прокурорите антимафиоти Джова-
ни Фалконе и Паоло Борселино. 

Протест в Мадрид срещу 
амнистия на сепаратисти

Десетки хиляди протестираха 
по улиците на Мадрид срещу прави-
телствен план за амнистия на ка-
талунските сепаратисти. Лидерът 
им Карлес Пучдемон постави като 
условие за подкрепа на премиера Пе-
дро Санчес обвиненията срещу него 
да бъдат оттеглени. 

Фатален пожар  
в мина в Китай

Най-малко 16 души са загинали 
при пожар и срутване във въглищна 
мина в Югозападен Китай. Още бли-
зо 30 остават затрупани. По пър-
воначални данни огънят е избухнал 
в транспортната лента за въглища 
поради човешка грешка. 

Ево Моралес  
планира завръщане

Бившият президент на Боливия 
Ево Моралес обяви, че ще се канди-
датира отново на вота през 2025 г. 
63-годишният Моралес, начело на 
страната между 2006 и 2019 г., об-
вини правителството на настоящия 
държавен глава Луис Арсе в опит да 
го отстрани от политиката, замес-
вайки го в корупционни скандали.

Профсъюзи и студия  
в Холивуд близо  
до споразумение

Гилдията на сценаристите в 
САЩ и холивудските студия постиг-
наха предварително споразумение 
за прекратяване на проточилата се 
близо пет месеца стачка. Очаква се 
управителният съвет и членовете на 
профсъюза да одобрят проектодого-
вора, който ще е в сила три години.
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предложенията във френско-
германския доклад предвиждат 
държавите членки да се съгласят 
да намалят броя на своите евро-
депутати, за да освободят място 
за нови членове на ес, както и 
да се откажат от сегашното си ед-
ностранно право на вето. вместо 
това се предлага вето да се налага 
от най-малко две държави.

освен това френско-герман-
ското предложение обсъжда 
възможността за бюджет на ес, 
“подходящ за работа с по-малки 
групи от държави членки в зави-

симост от обсъжданите полити-
ки”. тоест бюджет за “вътрешния 
кръг” и бюджет за другите.

нашето обосновано предпо-
ложение е, че нито един нов член 
на ес, чието предчувствие е, че 
неофициално е втора класа, не би 
приел да направи това разграни-
чение официално. Ако ес беше 
джентълменски клуб в който чле-
новете се събират, за да дегустират 
редки уискита и да пушат скъпи 
пури, това означава, че изведнъж 
правилата се променят. на редов-
ните членове се казва, че новата 
политика на клуба забранява тю-
тюна и алкохола, освен в малката 

стая, където само Франция и Гер-
мания могат да се помещават (те 
могат да поканят един или двама 
гости, ако решат).

известната фраза “всички 
животни са равни, но някои са 
по-равни от другите” от новелата 
на Джордж оруел “Животинска 
ферма” живее нов живот. Авторът 
на тази статия чува този цитат да 
се споменава от всеки събеседник, 
колчем стане дума за френско-
германския доклад. Документът 
изследва начините за прокарване 
на реформата, като се заобиколи 
промяната на договорите, вклю-
чително чрез “допълнителен до-

говор или договори” между “же-
лаещи държави членки”. все пак 
докладът признава, че такъв път 
съдържа риск подобни договоре-
ности да бъдат отхвърлени от ев-
ропейския съд. Друг трик, описан 
в документа е да се постигне ре-
форма на ес, вкарана като текст 
в договорите за присъединяване, 
които да променят учредителните 
договори. Авторът на тази статия 
не вярва, че Франция и Германия 
настояват за промяна на договора 
с цел да направят възможно раз-
ширяването на ес. Докладът по-
скоро използва разширяването на 
ес като извинение за изпробване 

на почвата за реформата на ес, 
която париж и Берлин намират за 
полезна за тях. не знаем дали това 
е целта на доклада, но изброените 
в него реформи обезсърчават дори 
най-големите поддръжници на 
по-нататъшното разширяване на 
ес, щом жертвите, които трябва 
да се направят, са толкова големи. 
може би затова Фон дер Лайен 
каза в речта си, че разширяването 
на ес не трябва да чака промяна 
на договора. тя трябваше да ус-
покои кандидатите за членство в 
ес. но и те сигурно знаят, че ре-
шенията ще дойдат не от нея, а от 
париж и Берлин.

От стр.7                                                                                                      

тоест ние виждаме, че тези хора ра-
ботят непрестанно от 2014 г. и Байдън бе 
част от този план от самото начало, защо-
то той винаги призоваваше за разширява-
нето на нАто.  така в Украйна дойде на 
власт русофобско правителство, властта 
се пое от крайно десни и ултранациона-
листи. путин веднага каза: “вие няма да 
вземете крим и няма да го превърнете в 
база на нАто.” путин организира рефе-
рендум в крим, където живеят изключи-
телно етнически руснаци, като заяви, че 
сега този полуостров е част от русия. А 
ние добре знаем, че два региона в Донбас 
не искаха да се подчинят на русофобския 
режим, превзел властта в киев. всичко 
започна още през 2014 г.

n Обаче на първите страници на 
“Ню Йорк таймс” или “Вашингтон 
пост” никога не беше писано за това...

- по някаква случайност през 2017 и 
2018 г. имаше вълна от статии, в които 
се говореше, че Украйна се е сблъскала 
с проблема с разпространението на фа-
шизма. там присъстваше голямо коли-
чество нацистка и фашистка символика. 
след това тези статии изчезнаха, но и 
сега могат да бъдат намерени в интернет. 
но същността е в следното. русия заяви: 
“престанете да убивате етническите рус-
наци. нужен ни е мир.” в този момент 

страните успяха, в резултат на преговори, 
да подпишат две споразумения, като вто-
рото - минско споразумение, беше най-
важно. то предполагаше автономия на 
Донецката и Луганската област. изобщо 
не ставаше дума те да се присъединят към 
русия или да бъдат независими държави.

n Професоре, кой подписваше тези 
споразумения? Кои страни подписаха 
второто Минско споразумение?

- правителството на Украйна, двете 
украински  области и гарантите поста-
виха подписите си под споразумението. 
и тук започва най-интересното. Гаранти 
от европа бяха Германия - в лицето на 
Ангела меркел, и Франция - под ръко-
водството на президента Франсоа оланд. 
споразумение беше изпратено в съвета 
за сигурност на оон и там получи еди-
нодушна подкрепа от всичките 15 страни 
членки. то бе много важно и сериозно 
споразумение, но украинците никога не 
го спазваха. преди няколко месеца Анге-
ла меркел даде поразително и много неу-
тешително интервю. “Да, ние знаехме, че 
или няма да можем да се договорим, или 
условията на споразумението няма да се 
изпълняват. но това даде на украинците 
време да съберат силите си”, каза тя. на 17 
декември 2021 г. путин предложи проект 
за споразумение по гаранциите за сигур-
ност между русия и съединените щати. 
Аз го прочетох. стори ми се, че то може 

да бъде обсъждано. разбира се, не всички 
условия можеха да бъдат приети, но  клю-
човият въпрос се състоеше в това: За да 
няма война между нас, нАто трябва да 
прекрати разширяването си. в последни-
те дни на 2021-ва позвъних в Белия дом, 
когато там все още разговаряха с мен. 
това бе дълъг телефонен разговор. казах 
им: “не допускайте тази война. тя може 
да бъде предотвратена. не ви е нужна 
тази война.” отговориха ми: “не, не, раз-
ширяването на нАто нищо не означава.”  
Аз обаче продължих: “Ако разширяване-
то на нАто нищо не означава, обявете, 
че няма да го има.” А те настояваха: “не 
може, имаме политика на отворените вра-
ти.” Заявих им: “това не е политика, това 
е път към война и вие го знаете. вие сте 
длъжни да се договорите”...  този телефо-
нен разговор, както често се е случвало в 
професионалната ми кариера, не доведе 
до нищо. и за пореден път осъзнах: Боже 
мой, тези хора абсолютно нищо не разби-
рат от дипломация! през 2008 г. нашият 
сегашен директор на ЦрУ Уилям Бърнс 
(впрочем, много умен младеж), изпра-
ти на кондолиза райс своята знаменита 
служебна записка, озаглавена така: “не” 
означава “не”. не трябва да осъществя-
ваме тази нАто-схема с Украйна”... на 
21 февруари 2022 г. се състоя необикно-
вено заседание на руския съвет за сигур-
ност. путин се обръща към министъра на 
външните работи сергей Лавров: “ми-
нистър Лавров, разкажете ни за резулта-
тите от преговорите по предложеното от 
нас споразумение относно гаранциите за 
сигурност.” Лавров отговаря: “претърпя-
хме пълен неуспех, тъй като сАЩ беза-
пелационно заявиха, че разширяването 
на нАто не е наша работа и това няма 
да се обсъжда.”  веднага след това пу-
тин направи обръщение към нацията, в 
което обясни, че националната сигурност 
на русия е в сериозна опасност. и на 24 
февруари 2022 г. започна специалната во-
енна операция. много интересен момент 
в цялата тази история бе това - само след 
няколко дни Зеленски публично заяви, че 
е възможно Украйна да бъде неутрална 

страна, че изобщо не е задължително да 
става член на нАто...

n Действително ли е съществувал 
някакъв съгласуван, но така и не рати-
фициран, договор през март 2022 г.?

- такъв договор действително е има-
ло. имах възможност да разговарям с 
няколко чиновника с много висок ранг, 
които са участвали в този процес. Ще 
отбележа един много интересен детайл 
- когато Зеленски е заявил готовността 
си за неутралитет, президентът путин 
е казал на своите сътрудници: “Добре, 
нека да видим до какво ще доведе това.” 
Украйна е разработила първия вариант, 
руското ръководство го е разгледало, 
изпратили са го на путин и той е казал: 
“съставете проект за споразумение.” 
те действително са водили преговори. 
водиха преговори в Анкара и в процеса 
участваха много опитни представители 
на дипломатическия корпус...

n Това същите преговори ли бяха, 
в които участваха тогавашният 
министър-председател на Израел, а 
също и турски дипломати? Позволе-
те ми да отгатна кой провали тези 
преговори - Държавният департа-
мент на САЩ?...

- израелският премиер нафтали 
Бенет даде петчасово интервю, в което 
изнесе куп любопитни неща. и едно от 
нещата, които обясни в хода на интервю-
то, бе как се е удивил, когато се оказал в 
ролята на посредник между путин, Зе-
ленски, Байдън и Шолц. преговарящите 
работели над седмия вариант на мирно-
то споразумение, прогресът бил налице, 
приближавали се към подписването му. 
“и внезапно - каза Бенет - сАЩ прекра-
тиха всичко...” Американците прекрати-
ли процеса, защото искали да изглеждат 
твърди в очите на китай. Дори не е ста-
вало въпрос за прокси-война с русия. Це-
лият този безумен и свръхестествен про-
вал на дипломацията се е случил заради 
китай. когато Бенет изнесе това, всички 
бяхме в шок. по такъв начин съедине-
ните щати прекратиха дипломатическия 
процес и Украйна се оказа жертвата...

ОПАСНАЕВРОРЕФОРМАНАФРАНЦИЯИГЕРМАНИЯ

САЩ не позволиха на Киев 
да сключи мир с Москва

Ще бъде ли 
България 
държава второ 
качество?

Четиримата лидери, които подписаха Минските споразумения - руският 
президент Путин, германският канцлер Меркел, френският президент Оланд и 
украинският президент Порошенко. През 2022 г. Меркел призна, че споразумението 
е било блъф с една цел - украинската армия да се подготви за война с Русия
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Хиляди ужасени арменци 
излязоха по улиците на ере-
ван, призовавайки за оставка 
на правителството след свет-
кавичната военна победа на 
Азербайджан в нагорни ка-
рабах. Демонстрантите бяха 
шокирани и ядосани, след като 
властите в Баку обявиха, че 

са установили пълен контрол 
върху региона, населен с арме-
нци, след офанзива, продължи-
ла само едно денонощие.

“сърцата ни са разбити. 
възможно е да отворим хума-
нитарен коридор, да помогнем 
на хората, поне да евакуираме 
децата”, каза виктория, 26-го-
дишна зъболекарка. “молим 
нашето правителство да по-
могне на своя народ”, заяви тя, 
стискайки знамето на нагорни 

карабах. виктория обвинява 
пашинян заради отказа му да 
изпрати армията си в помощ 
на сепаратистите. според нея 
премиерът е “предател”. това 
мнение беше споделено и от 
други демонстранти, които 
след мирна революция през 
2018 г. доведоха на власт ре-
форматорския премиер.

Азербайджан и арменски-
те сепаратисти в нагорни ка-
рабах проведоха първите си 
преки мирни преговори, след 
като сепаратистите се съгласи-
ха да сложат оръжие като част 
от плана за прекратяване на 
огъня с посредничеството на 
Русия. Баку представи план за 
“реинтеграция” на арменското 
население на спорната терито-
рия в Азербайджан. в региона 

живеят до 120 000 етнически 
арменци. в продължила месе-
ци криза Азербайджан блоки-
ра единствения път, свързващ 
Армения с нагорни карабах, 
което причини недостиг на 
храна. мнозина приемат, че 
военна победа над Азербай-
джан, имащ подкрепата на 
турция, не изглежда реалис-
тично. Демонстрантите обви-
ниха Русия - съюзника, чиято 
помощ не пристигна, както и 
ес, разчитащ на Азербайджан 
за доставките на газ след вой-
ната в Украйна. Армения е 
член на водената от Русия ор-
ганизация на договора за ко-
лективна сигурност (оДкс) 
- отбранителен съюз, който 
обаче не успя да се задейства 
в подкрепа на ереван.

“поредицата от неотдавнашни съв-
местни учения между сАЩ и европей-
ските съюзници от нАто, включител-
но сценарии, включващи използване 
на ядрено оръжие на територията на 
Русия, са безпрецедентни след края на 
студената война”, каза руският външен 
министър сергей Лавров в обръщение-
то си пред общото събрание на оон.

“Декларираната цел е да се нанесе 
стратегическо поражение на Русия. тази 
мания заслепи безотговорни политици, 
които имат чувство за безнаказаност, 
но в същото време губят елементарното 
чувство за самосъхранение”, предупре-
ди руският дипломат №1.

според него походът на нАто към 
границите на Русия грубо нарушава 
поети на най-високо ниво западни ан-
гажименти да не се укрепва собстве-
ната сигурност за сметка на другите, 
както и да не се допуска военно-поли-
тическо господство в европа от която 
и да е държава или група държави и 
организации.

“съветското, а след това и руското 
ръководство получиха политически 
уверения за неразширяването на нАто 
на изток. Записи от тези преговори са в 
наши и западни архиви. но уверенията 
на западните лидери се оказаха изма-
ма, те нямаха намерение да ги изпъл-
няват”, каза Лавров.

Южна корея уве-
личава производството 
на оръжия, заемайки 
водеща позиция сред 
страните, изнасящи 
оръжейни системи. 
търсенето на корей-
ските самоходни ар-
тилерийски установки 
K9 Thunder и други 
видове въоръжение 
рязко се е увеличило 
след избухването на 
войната в Украйна. За 
разлика от сАЩ и тех-
ните съюзници, индус-
триалният комплекс на 
сеул има потенциала 
да произвежда оръжия 
в кратки срокове.   

Южна корея пока-
за, че може да доставя 
оръжия по-бързо и с 
по-ниски разходи от 
много от западните 
си конкуренти. “това 
стана възможно, за-
щото ние поддържаме 
производствените ли-

нии и постоянно им 
осигуряваме суровини 
и работна ръка”, заяви 
Чхой Донг-бин, пред-
ставител на южноко-
рейската компания 
Hanwha Aerospace.

Износът на оръжие 
от Южна корея се е 
увеличил със 140% 
през 2022 г., като обе-
мът на доставките за 
чужбина възлиза на ре-
кордните 17,33 млрд. 
долара. от 2017 до 
2021 г. южнокорейска-
та отбранителна индус-
трия показа най-добри 
резултати в растежа 
сред 25-те най-големи 
страни износителки на 
оръжия. въпреки отка-
за на сеул да доставя 
смъртоносни оръжия 
директно на Украйна, 
страната е готова да 
попълни резервите на 
сАЩ и техните съю-
зници.

Сочи, 26 ноември 2021 г. Последният опит на Владимир Путин 
за помирение между лидерите на Азербайджан и Армения

Руският външен министър Сергей 
Лавров заяви от трибуната на 
ООН, че САЩ целят да нанесат 
стратегическо поражение на Русия

НавоеННиучеНияНаНаТо

Тренират 
ядрени удари 
срещу Русия

250 бойни самолета от 25 държави 
участваха в най-голямото 
военновъздушно учение на НАТО 
“Въздушен защитник 2023”

Южнокорейските самоходни артилерийски установки K9 Thunder 
са особено търсени по света, след като избухна войната в Украйна

Южнокорейските ВВС имат най-модерните 
американски изтребители Ф-35A

Сеул превзема 
световния 
оръжеен пазар

Шок в Ереван 
след загубата 
на Нагорни Карабах

сНИМКАEPA-EFE/НАРЕКАЛЕКсАНЯН

Ереван, 20 септември 2023 г., пред сградата на арменското 
правителството. Арменци показват   плакати на протест 
срещу начина, по който тяхното правителство се справя 
със ситуацията в  Нагорни Карабах. Плакат гласи: “Ако 
Арцах спре да се бие, ще има геноцид.” “Арцах” 
е арменското наименование на Нагорни Карабах
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властите установиха, че едно дете 
работи на строителен обект. в софия. 
А дали се знае колко български деца 
в страната полагат платен труд извън 
закона? 

Защо се налага да работят? причи-
ните са много. Да се научат на труд? 
Да се научат, че парите за таблетите и 
модерните им дънки не растат по дър-
ветата? Да не се шляят през ваканци-
ята? Да си спестят пари за екскурзия? 
Да помогнат на семейството за препи-
танието? Да си купят дрехи и учебни 
помагала? За джобни? и още десетки 
причини, сред които и избягването на 
риска от бедност, в който са 33%, спо-
ред изследване на УницеФ. така Бъл-
гария е в първата тройка на страните в 
евросъюза с 

най-висок дял на деца  
в риск от бедност

само че, въпреки акселерацията 
на днешните подрастващи, човешката 
биология не се е променила кой знае 
колко и човекът под 15 г. е с детски, 
тоест недоразвит, организъм и не може 
да полага какъв и да е труд. Затова и 
юношите могат да постъпят на работа 
след обстоен медицински преглед и из-
дадено медицинско заключение, че са 
годни за съответната позиция. мащаб-
но изследване на европейската аген-
ция за безопасност и здраве при работа 
(OSHA-EU) показва, че 

мускулно-скелетните 
нарушения при деца  

и млади

хора (7 до 26,5 г.) в страните от ес, ко-
ито все още не са навлезли на пазара 
на труда, е приблизително 30%. сред 
младите работници (15 до 32 г.), които 
са навлезли на пазара на труда, е малко 
по-високо - приблизително 34%. всеки 
трети от младежите на пазара на тру-
да се оплаква от болки в гърба, а все-
ки четвърти изпитва мускулни болки в 
долната част на крайниците.

през лятото на 2019 г. инспектори 
по труда установиха, че в пазарджиш-
ко пет деца под 16 г. работят на полето. 
Бе подаден сигнал до прокуратурата. 
но практиката показва, че често иден-
тифицирането на работещите на полето 
подрастващи е проблем, тъй като са без 
лични документи, а придружаващите 
ги възрастни отказват съдействие. Бяха 
установени и няколко деца да работят 
нощна смяна в консервна фабрика в пле-
венско. Анализът на експертите на наци-
онално ниво сочи, че в стопанства или 

на полето са 7 от всеки  
10 работещи 

деца през лятото и ранната есен.
в годините (в началото на хи-

лядолетието, когато законът стана 
по-строг), районни прокуратури в 
страната образуваха досъдебни про-
изводства за наемане на работа на не-
пълнолетни без разрешение, имаше 
осъдени работодатели, някои от кои-
то допуснали деца да работят в заве-
дение след 20 ч. с времето повечето 
работодатели свикнаха, че законът 
трябва да се спазва и рядко си позво-
ляват да наемат деца без разрешение, 
но и процедурите значително са об-
лекчени.

Днес българските власти могат офи-
циално да се похвалят, че у нас най-

тежките му форми на експлоатация на 
детски труд са елиминирани. но дали е 
така? 

Законотворците може да се горде-
ят, че нормативната база е съобразена 

с международните актове. нещата в 
истинския живот сякаш се разминават 
с написаното на хартия, ежегодните 
констатации на инспекторите по труда 
го потвърждават. 

Законодателството на 
ес по тази тема е осно-
вана на Директивата на 
ес за закрила на младите 
хора на работното място.

в страните от ес не 
може да се наемат млади 
под 15 г., но ако в някоя 
държава членка задъл-
жителното образование 
продължава след 15 г., 
възрастовата граница 
може да е по-висока.

под 15 г. може да бъ-
дат наемани със специал-
но предварително разре-
шение от компетентния 
за държавата орган за 
културни, художествени, 
спортни или рекламни 
дейности.

общото законодател-
ство на ес допуска да се 
наемат деца между 14 и 
15 г. като част от схема за 
работа или обучение или 
схема за придобиване на 
опит. Деца на поне 14 г. 
(в определени случаи – 
на 13 г.) могат също да 

вършат лека работа.
Юношите на 15 и 18 

г. не могат да работят 
между 10 ч. вечерта и 6 
ч. сутринта или между 
11 ч. вечерта и 7 ч. су-
тринта. За всеки 24 часа 
трябва да е гарантирана 
минимална почивка от 
12 последователни часа 
и най-малко 2 дни на 
всеки 7-дневен период 
(последователни, ако е 
възможно).

За деца под 15 г. 
максималното 

работно време е:

- 8 часа на ден и 40 
часа на седмица за ком-
бинирана схема на рабо-
та/обучение или схема за 
придобиване на профе-
сионален/трудов опит на 
място

- 2 часа на ден в учеб-
ните дни и 12 часа на 
седмица (ако е позволено 
от националното зако-

нодателство) за работа, 
извършвана по време на 
училищния срок извън 
определените учебни ча-
сове

- 7 часа на ден и 35 
часа на седмица за пе-
риод от най-малко една 
седмица, когато децата 
не са на училище. Ако 
децата са над 15 г., могат 
да работят най-много до 
8 часа

- до 7 часа дневно и до 
35 часа седмично за леки 
дейности, извършвани от 
деца, които вече не под-
лежат на задължително 
редовно образование, из-
исквано от националното 
законодателство.

За всеки период от 24 
часа трябва да се гаран-
тира минимален период 
на почивка от 14 после-
дователни часа и най-
малко 2 дни почивка на 
всеки 7-дневен период 
(последователни, ако е 
възможно).

Работещите деца на България
Илизаграницатамеждувъзпитаващияипринудителниятруд

ТАБЛиЦА-1 - деца в риск от бедност-ЕС/иЗТОЧник: Евростат

 
 
 
 
 
 
До юли т.г. от инспекцията по труда са поискани 10 459 разрешения за 
наемане на работа на непълнолетни. Миналата година са били 8422. През 
цялата 2019 г. от Главната инспекция по труда са издадени 9400 разреше-
ния. През 2018 г. са дадени 8238 разрешения, като 205 от тях са за наемане 
на деца до 16 г.  
най-често се искат разрешения за работа в областта на хотелиерството, 
ресторантьорството, търговията през лятната ваканция.

Повече подрастващи  
искат да работят

В ЕвросъюзаДостатъчно зрели ли 
са 15-годишните, за да 
защитават трудовите си 
права? това е работа на 
държавата. 

полагането на труд 
от подрастващи до 16 
г. у нас е забранен. въз-
растта е съобразена със 
задължителната според 
конституцията за обра-
зование.

изключения за деца, 
навършили 14 г., се 
разрешават основно за 
участие в кино продук-
ции, театрални поста-
новки, музикални със-
тави. 

навършилите 16 г., 
могат да бъдат наети 
на работа само с разре-
шение на инспекцията 
по труда. искането се 
подава от работодателя, 
който трябва да пред-
стави описание на ра-
ботата,  трудов договор, 
медицинско заключение 
и оценка на риска и др. 

Условията на труд на 
непълнолетните трябва 
да бъдат съобразени с 

възрастта, а контрольо-
рите по условия на труд 
на място проверяват ра-
ботните места, на които 
се трудят подраства-
щите. изискванията са 
регламентирани в на-
редба 6 от 24 юли 2006 
г. за условията и реда за 
даване на разрешение 
за работа на лица, нена-
вършили 18 г. 

Затвор за 
работодател
според чл. 192а от 

наказателния кодекс (в 
частта за престъпления 
против младежта) рабо-
тодател, наел на работа 
непълнолетен без на-
длежно разрешение, е 
извършил престъпление 
и подлежи на лишаване 
от свобода до 6 месеца и 
глоба от 1000 до 3 хил. 
лева. при повторно де-
яние наказанието е за-
твор до 1 година и глоба 
от 2 до 5 хил. лева.

Ако наетият не е 
навършил 16 г., рабо-
тодателят може да бъде 

лишен от свобода до 1 
година и глобен от 3 до 
5 хил. лева. Ако деяни-
ето е извършено пов-
торно, работодателят го 
грози затвор до 3 годи-
ни и глоба от 3 до 8 хил. 
лева.

Работници в 
юношеска възраст 

нямат право

- да полагат тежък 
физически труд

- нощен труд (до 18 
г. от 22 ч. до 6 ч., а  не-
навършилите 16 г. – от 
20 ч. до 6 ч.)

- извънреден труд
- да извършват рабо-

та, свързана с въздейст-
вие на физични, химич-
ни и биологични агенти  

Работният  
ден е 7 часа

за тях и имат право на 
удължен платен годи-
шен отпуск от 26 дни.

следва да получа-
ват поне минималната 
за страната заплата.

Законът у нас
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накратко

Омировата „Одисея" с 
премиера на софийска сцена

Древногръцка-
та митология не 
спира да впечат-
лява със своите 
мистични герои и 
техните приклю-
чения векове наред. 
Ето защо истори-
ята за Одисей, ви-
дяна през погледа 
на режисьорката 
Десислава Бое-
ва, оживява с премиерата на те-
атралния спектакъл “Одисея” на 
29 септември от 19 ч. на сцената 
на НАТФИЗ “Кръстьо Сарафов” в 
партньорство с театър “Ами да”. 
В пиесата зрителите ще видят ак-
тьора Никола Мутафов, добре по-
знат от ролите си в театъра и на 
малкия екран. Заедно с него в интер-
претацията на епическото Омиро-
во произведение ще вземат участие 
и актьорите Силвана Пишимарова, 
Кънчо Кънев, Милена Илиева, Ме-
лин Ердинч, Георги Начов, Благове-
ст Мицев и Николай Генчев, както 
и студентите от НАТФИЗ Ванеса 
Пеянкова и Румен Вангелов. Сцено-
графията е на Илиян Петров, хоре-
ографията - на Владислава Боева, 
музиката - на Маргарита Стояно-
ва, костюмите - на Димана Пейче-
ва, плакат - Николай Попов.

Черна комедия репетират 
в Нов театър - НДК

СНИМКАНОВТЕАТЪР-НДК

В Нов театър - НДК започнаха 
репетициите на “Докато смъртта 
ни раздели” - черна комедия от Роси 
Русева, с участието на Нона Йото-
ва, Робин Кафалиев, Любомир Фър-
ков и Роси Русева. Режисьор е Бойко 
Илиев. Премиерата се очаква да из-
лезе през октомври.

Семинар за документалното 
наследство на Христо Ботев

СНИМКАНБКМ

Образователен семинар “Доку-
менталното наследство на Хрис-
то Ботев” ще се проведе в На-
ционалната библиотека “Св. св. 
Кирил и Методий” на 26 септем-
ври, съобщават организаторите. 
В програмата - практически за-
нимания с ученици. Предвижда се 
участниците да бъдат възпита-
ници на столични училища, които 
носят името на Христо Ботев. За-
нятията ще се осъществяват по 
проекта “Изграждане и развитие 
на Център за върхови постижения 
“Наследство БГ”, финансиран от 
Оперативната програма “Наука и 
образование за интелигентен рас-
теж 2014-2020 г.”.

виртуозният пианист 
иван Янъков ще изнесе ре-
цитал на 27 септември от 
19 ч. в зала 9 на нДк. со-
фийската публика първа 
ще има възможност да чуе 
творбите в наскоро записа-
ния му в амстердам албум. 
в програмата са произве-
дения от Цезар Франк, Йо-
зеф Хайдн, питър Фриб-
бинс, нимрод Боренщайн, 
сергей рахманинов. Ще 
прозвучат и две българ-
ски творби - ноктюрно на 
Добринка табакова, което 
само преди дни артистът 
представи като сингъл във 
всички световни музикал-
ни дигитални платформи, 
и “Le rappel des Rameaux 
De L’Autre Cote du Mirror 
Sonore” от Георги арнау-
дов. през последните пет 
години пианистът винаги 
изпълнява поне по едно 
българско произведение 
във всички свои рецитали 
в чужбина. 

пианист и диригент, 
иван Янъков изнася кон-
церти в над 30 страни в 
европа, австралия, се-
верна америка и азия. 
свирил е като солист на 
редица оркестри и е имал 
изяви в множество го-
леми зали. през 2001 г., 
като победител на кон-
курса “Artists International 
Series”, е спонсориран за 
самостоятелен дебют в ре-
циталната зала на карнеги 
хол в ню Йорк. свирил е 
камерна музика с членове 
на лондонската филхармо-
ния. Янъков има издадени 
компактдискове, които се 
продават в най-големите 
онлайн магазини. негови 
албуми и сингъли са дос-
тъпни в над 120 светов-

ни музикални дигитални 
платформи.

роден в софия в семей-
ство на музиканти, иван 
Янъков учи и работи в ню 
Йорк, където получава ви-
сша и магистърска степен 
в Mannes College of Music. 
специализира и като пълен 
стипендиант в Accademia 
Chigiana в сиена, италия. 
по време на престоя си в 
саЩ изнася многобройни 
концерти из цялата стра-
на. прави диригентския си 
дебют с Чешкия национа-
лен симфоничен оркестър 
в прага. в лондон той е 
основател и диригент на 
камерния оркестър London 
Chamber Players. следват 
диригентски изяви в ев-
ропа и азия, включително 
лондон, мадрид, москва 
и Шанхай. негови изпъл-
нения и концерти на живо 
са излъчвани по телевизи-
онни и радиоканали на три 
континента.

в България артистът 
е бил солист на редица 
оркестри. по покана на 
Френската национална 
културно-образователна 
фондация г-н Янъков из-
нася рецитали в париж в 
чест на пианиста алексис 
вайсенберг.

Заедно с нДк иван 
Янъков е съосновател на 
проекта “Четиримата пиа-
нисти”. в няколко концер-
та заедно с Георги Черкин, 
Живко петров и ангел За-
берски младши “взривяват” 
публиката на зала 1. кон-
цертът им в лондонската 
Cadogan Hall е разпрода-
ден месеци предварител-
но. през 2022 г. пианистът 
антони Дончев се присъ-
единява към проекта на 

мястото на ангел Забер-
ски.

иван Янъков често е 
канен да води майсторски 
класове в консерватории 
и университети в европа 
и азия. Член е на жури 
на международни конкур-
си, председател на жури 
на първия клавирен кон-
курс за руска музика в сан 

ремо, италия, и на “ернест 
Блох” в лондон. съосно-
вател и музикален дирек-
тор е на фестивалите Siena 
Belcanto в италия и Irvine 
Chamber Music Festival в 
калифорния, саЩ.

в навечерието на кон-
церта си в софия иван 
Янъков отговори на въ-
проси на Дума.

СНИМКАЛИЧЕНАРХИВ

Иван Янъков ще изнесе
клавирен рецитал 
в София
Произведенията
отбългарски
композитори,
които
изпълнявам
вчужбина,
сапосрещани
отпубликата
смного
ентусиазъм,
любов
ивъзторг,
казваименитият
пианист
идиригент

n Господин Янъков, кое определи избора Ви на 
тези произведения на Добринка Табакова и на Ге-
орги Арнаудов, които ще прозвучат на 27 септем-
ври? 

- търсих определено звучене. исках да избера бъл-
гарски творби, които не са “обременени” от наши фол-
клорни елементи. тези две произведения са по-скоро с 
универсална тематика, ритъм и хармония. 

n Как приема публиката в чужбина композици-
ите от български автори, които представяте? 

- слава богу, не съм виждал в реакцията на чуж-
дата публика само едно учтиво одобрение. по-скоро 
творбите са посрещани с много ентусиазъм, любов и 
възторг. Често колеги са ме питали да споделя ноти на 
изсвирените композиции.

n През август отново зарадвахте с концерт на 
София съмър фест почитателите на проекта “Че-
тиримата пианисти”, който съчетава класика и 
джаз. Имате ли планове къде ще го изпълните в 
близко бъдеще?

- имаме. Ще зарадваме българската публика с поне 
още две големи събития до другото лято. работим уси-
лено по нов проект.

n А какви изяви Ви предстоят като пианист и 
като диригент през новия творчески сезон?

- Два дни след концерта в софия повтарям същата 
програма в лондон. пак на българска сцена ще гос-
тувам на Българския камерен оркестър Добрич, като 
ще бъда солист/диригент с клавирен концерт на Бах 
и пиеси от английски композитори. предстоят ми ня-
колко записа, както и излизане на нов албум през зи-
мата (който бе записан наскоро в амстердам). преди 
седмици излязоха два нови сингъла, а и още няколко 
такива ще се появят през сезона. в милано имам про-
ект да се заснеме музикално видео с произведения на 
Цезар Франк, Хайдн и рахманинов. а има и още мно-
жество концерти и майсторски класове на три конти-
нента...
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отговоринакръстословицата

отброй184

- Докторе, 
вече трета вечер 

сънувам един и 
същи мъж!
- И какво?

- Ами, 
омръзна ми!

воДоравно:
Катарама.Елегии.Бурен.Корем.БД."Неман".

Битак.Кои."Локомотив".Тало/Шон/.Бар.РРА.Ико-
ном. Прашка. Атов /Камен/. Калитко /"Овчарчето
Калитко"/.Роман.Торп/Иън/."Шпигел".Во.Патоки.
Имунитет.Мон/Хенрих/.Саран.Зони.Мас.Скрин.
Ванев/Златан/.Нерит.Ротор.Тирания.Вало.Аб/
Клод/.Ивац.Декори.ЛолитаТорес.Тел.БОК.Жи-
вот.Каре.Лев.Пиле.Амулет.Ревери.Олив.Леба-
нов/Иван/.Химикал.Колит.Чирак.Не.

отвЕсно:
Табела.Атамани.Оберек.Тумор.Лотос.Рилов

/Аркадий/.Бо.Дарак.Пирон.Навик.Рал/Фьодор/.
"Рено". РТПК. Сенат. Пени. Дан. Мрак. "Искрица
живот". Боршош /Мирослав/. Ария. Тилев /Жеко/.
Ракитак. Пирит. "Довер". Оти /Мерлин/. Ариман.
"Веро".Ихи.Жерави.Огун.Ракета.Ир.Лек.Камен.
Волос. Мома. Рем. Тотализатор. Кулик /Леонид/.
Канон. Тоно. Италик /Силий/. Риболов. Венера.
Ереван.Идиом.Мотив.Балет.Ле/Иван/.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

ТЪЖЕН ПОМЕН
На 27.09.2023 г. се навършват

40 дни, откакто ни напусна 
нашата скъпа майка

СТАНКА ГОСПОДИНОВА 
МИНЧЕВА

на 94 години
ти изпълни достойно своя земен човешки дълг.

спи спокойно вечния си сън!
поклон пред светлата ти памет!

 От семейството
   панихидата ще се отслужи на 27.09.2023 г. 

от 16:00 часа в храм „свето преображение Господне“ 
(кв. „Лозенец“).

днес сряда четвъртък петък

променливо променливо променливо

максимални максимални максимални максимални

рАК

ТЕлЕц

 

лЪВ

БлИЗНАцИ

ДЕВА

ВЕЗНИ

КОЗИрОГ

СКОрПИОН

ВОДОлЕй

СТрЕлЕц

рИБИ

23
oC 23

oC 23
oC 24

0C

променливо

С колеги ще дискутирате 
въпроси, отразяващи се на 
работата и възнагражде-
нието. 

С поведението и действи-
ята си ще привличате вни-
манието на повече хора 
върху себе си. 

Отговорността ви ще се 
проявява във всичко, с което 
се захванете. Запазете при-
ветливото си поведение.

Ще търсите близостта 
на човек, с когото можете 
да споделите вълненията 
си и на когото вярвате.

Обнадеждени за бъдеще-
то си, ще действате тази 
седмица и няма да ви липс-
ва енергия.

С решенията и работата 
си владеете положението 
и това ви помага да бъде-
те пълноценни. 

За много от вас денят се 
свързва с грижи по дома, 
но няма да пренебрегнете 
и работата си.

Разработка на нови идеи и 
разширяване на дейност-
та са сред възможните 
развития днес.

Дори да не сте очаровани 
от новостите на работ-
ното място, ще откриете 
добри възможности.

Поставяйте си кратко-
срочни цели, чието изпъл-
нение ще бъде добър сти-
мул за следващи действия.

Потиснете надигащите 
се у вас емоции, породени 
от поведението на колеги-
те ви. 

Ще следвате вътрешното 
си усещане за нещата като 
ориентир за това, което 
обмисляте и правите.

ОВЕН

православенкалендар

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
Симеониванов

09.20100%будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
култура с Димитър Стояно-
вич

12.00посветаиунас
12.25новининатурскиезик
12.35малкиистории /п/
12.45Телепазаренпрозорец
13.00последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу/п/
14.00Телепазаренпрозорец
14.15"Амос-пазителятнамаските"

-анимационенфилм
14.45"пакостникътЧорапчо"-ани-

мационенфилм
15.00"Аннсдвойно"н"2"-твфилм

/3епизод/
15.45Телепазаренпрозорец
16.00Бързо,лесно,вкусно
16.30Светътиние
17.00Българияв60минутисмари-

анавекилска
18.00посветаиунас
18.30 още от деня - коментарно

предаване
19.00последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу
20.00посветаиунас
20.45Спортниновини
21.00 референдум с Добрина

Чешмеджиева
22.00"внедрени3"-твфилм/3епи-

зод/(14)
23.00посветаиунас
23.25 "подприкритие3" - твфилм

/4епизод/(16)
00.25Светътиние/п/
00.55100%будни - сутрешно ток-

шоу с надежда иванова и
СтефанА.Щерев/п/

02.30 Култура.БГ - предаване за
култура с Димитър Стояно-
вич/п/

03.30"Аннсдвойно"н"2"-твфилм
/3епизод/п/

04.15олтаритенаБългария
04.25посветаиунас/пот20.00ч./

06.00"Тазисутрин"-информаци-
онно предаване с водещи
Златимир Йочев и мария
Цънцарова

09.30"предиобед"-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
ипетърДочев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.30"Комицитеиприятели"-ко-
медийношоу

13.30 "Стани богат" - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
Билалов/п./

14.30 "Скъпи наследници" - се-
риал

15.30 "почукай на вратата ми" -
сериал

17.00bTVновините
17.20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 "Стани богат" - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
Билалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: "опасно изку-
шение"-сериал,с.6,еп.38

21.00"Фермата:нишкатанажи-
вота"-риалити,с.9

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.35 "Сомердал" - сериал, с.4,
еп.3

00.35"Столичанивповече" -се-
риал,с.9,еп.8

01.25 "Фамилията" - сериал, с.3,
еп.9

02.20bTVновините/п./
02.50"предиобед"-токшоусво-

дещиДесиславаСтоянова
ипетърДочев/п./

04.45 "Светът на здравето" -
здравнопредаванесводе-
щад-рнеделяЩонова/п./

05.20 "лице в лице" - публици-
стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова/п./

06.00 "Здравей, България" - су-
трешенблок

09.30 "на кафе" - предаване на
NOVA

12.00новинитенаNOVA
12.30 "наследство" (премиера) -

сериенфилм
13.30 "остани с мен: Безкрай"

(премиера)-сериал
15.00"немеоставяй"(премиера)

-сериенфилм
16.00новинитенаNOVA
16.10 "пресечна точка" - публи-

цистичношоу
17.00 "Семейни войни" (нов се-

зон)-телевизионнаигра
18.00"Сделкаилине"(премиера)

-телевизионнаигра
19.00 новините на NOVA – цен-

тралнаемисия
20.00"Алеянаславата"(премие-

ра)-сериал,сезон1
21.00"игринаволята:България"

(премиера) - риалити, се-
зон5

23.00новинитенаNOVA
23.30 "военни престъпления" -

сериал,сезон12
00.30 "престъпни намерения" -

сериал,сезон12
01.20"пожарникаритеотЧикаго"

-сериал,сезон10
02.00"Дъщерятанапосланика"-

сериенфилм
03.40"Тиразкажи,Черноморе"-

сериенфилм
05.20 "пресечна точка" - публи-

цистичношоу/п/

10.00АкадемияЗдравитал

11.00EuroTVShop

11.30психологическипортрет

12.30EuroTVShop

13.00новини

13.15Честноказано

15.15новини

15.30EuroTVShop

16.00Делници

19.30новини

20.00Часътнаизбора

21.00 разследването на валя

Ахчиева

22.00 Денят с веселин Дрем-

джиев

23.00новини

23.30 Седмичник с владо Бере-

ану

00.30вечнитепеснинаБългария

01.30EuroTVShop

03.30 разследването на валя

Ахчиева

04.30Часътнаизбора

05.30Светътивсичковнего

06.30Делници

скръбнивести

ВЪЗПОМЕНАНИЕ
      

На 26.09.2023 г. се навършват 
40 дни от кончината на

МИрОНКА рАНГЕлОВА 
АНГЕлКОВА

1928 - 2023

с обич, уважение и признателност 
се прекланяме пред светлата й памет!

              Семейството 
и другарите от Българския 

антифашистки съюз

Йоан пръв между уче-
ниците повярвал във въз-
кресениетонахриста

веднъж Господ иисус
Христос минавал покрай Ге-
нисаретското езеро. видял
двамабратя -ЯаковиЙоан,
да кърпят заедно с баща си
Зеведей рибарските си мре-
жи. призовал ги да тръгнат
подир него. оттогава били
непрекъснатосъсСпасителя.

Заедно със Симон петър
дваматабратябилинай-близ-
кодоБогочовекавГетсиман-
ската градина, когато Той се
молел с кървава пот преди
страданиятаСинаГолгота.на
ТайнатавечеряЙоанседялдо
Господа. Когато иисус Хрис-
тос казал, че един от учени-
цитемущегопредаде,Йоан
се облегнал на гърдите му и
Гозапиталкаквоговори.Като
висялвстрашнимъкинаГол-
готския кръст, Господ иисус

видялдоСебеСипречистата
своямайкаи"ученика,когото
обичал". Йоан взел при себе
сисв.Богородицакатосъщин-
ска своя майка и се грижил
синовнозанеядоблаженото
й Успение. Йоан пръв между
учениците повярвал във въз-
кресениетонаХриста.

Като почувствал прибли-
жаването на смъртта, Йоан
взелсъссебесиняколкоуче-
ници и излязъл с тях извън
града.Спрялсенаподходящо
мястоиимзаповядалдаизко-
паят гроб. Дал им последни
наставления, благословил ги,
легнал в гроба и предал ду-
шатасинаБога.

Църквата почита на 26
септемврипредставянена
св.ап.иев.Йоанбогослов



спорт 15
2023

вторник
26 септември

България:АидаПаникян-218;
ДесиславаВелева-230;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-
завеждащотдел-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главен
редактор
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

графиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТнИК“ДУМА”ЕнАСлЕДнИКнАТРАДИцИИТЕнАВЕСТнИцИТЕ
“РАБОТнИКЪ”,“РАБОТнИчЕСКИВЕСТнИК”

И“РАБОТнИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГнЕС,БнР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор029705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

X кръг
Локо Сф - Лудогорец 1:3 1:0 тей-

шейра (12) 1:1 круз (59) 1:2 Гонсалвеш 
(67) 1:3 видал (76); Ботев Пд - ЦСКА 
1:2 0:1 Линдсет (21) 0:2 назон (67-д) 
1:2 Балоянис (79); Локо Пд - Славия 
2:0 конте (69 и 72); Левски - Етър 
1:0 митков (81); Ботев Вр - Берое 1:0 

Генов (56), Чк: минго (Б-84); ЦСКА 
1948 - Черно море 1:1 0:1 Ат. илиев 
(45+2) 1:1 кяртансон (73); Арда - Хе-
бър 3:1 1:0 т. Йорданов (18) 1:1 Г. ни-

колов (70) 2:1 Боруков (76) 3:1 митев 
(85); Пирин - Крумовград 1:0 Бенгю-

зов (45+2-д).

1.локопд 10 9 1 0 24:7 28
2.Черноморе 10 7 3 0 20:8 24
3.левски 9 6 1 2 18:7 19
4.цСКА 9 5 3 1 12:6 18
5.лудогорец 8 5 1 2 24:7 16
6.Арда 8 5 1 2 15:6 16
..................................................................................
7.цСКА 8 4 2 2 10:6 14
8.Берое 10 4 1 5 10:15 13
9.Крумовград 10 4 1 5 11:15 13
10.Хебър 10 3 2 5 9:12 11
..................................................................................
11.локоСф 10 3 0 7 9:21 9
12.БотевПд 10 2 3 5 11:15 9
13.БотевВр 10 3 0 7 4:18 9
14.Пирин 10 2 1 7 4:14 7
15.Славия 9 1 1 7 5:20 4
16.Етър 9 1 1 7 7:16 4

XI кръг: днес, 17.00: Берое - ЦскА 
1948; 19.30: Черно море - Ботев пд; 
утре, 15.30: Хебър - Ботев вр; 18.00: 
славия - Левски; 20.30: Лудогорец - 
Локо пд; четвъртък, 15.30: етър - пи-

рин; 18.00: крумовград - Арда; 20.30: 
ЦскА - Локо сф.

X кръг
Спартак - Септември 1:2 1:0 на-

чев (45+1) 1:1 Бадара (68) 1:2 митков 
(72); Марек - Спартак Пл 4:1 1:0 кай-

макански (54) 2:0 Ганчев (67) 3:0 стой-

нев (78) 4:0 Гогов (89) 4:1 пицолис 
(90); Марица - Дунав 0:1 минчев (21); 
ЦСКА 1948-2 - Лудогорец-2 2:1 0:1 

Бр. костадинов (45+2) 1:1 виячки (65) 
2:1 русинов (87); Спортист - Литекс 
0:1 игнатов (24); Янтра - Черноморец 
Бч 1:3 1:0 Д. младенов (4) 1:2 нсонде 
(65 и 70) 1:3 Цачев (88); Черноморец 
Бс - Монтана 0:1 ежике (44); Бдин - 
Струмска слава 1:0 тодоров (55); Бе-
ласица - Добруджа 1:1 0:1 пиргов (2) 
1:1 вангелов (56).

1.Септември 10 8 0 2 19:11 24
2.Монтана 10 6 3 1 13:6 21
.................................................................................
3.Марек 10 6 3 1 11:6 21
4.СпартакВн 10 6 1 3 12:7 19
5.Добруджа 10 4 4 2 12:8 16
6.Янтра 10 5 1 4 16:14 16
7.Дунав 10 4 3 3 9:10 15
8.Стр.слава 10 4 2 4 14:12 14
9.цСКА1948-2 10 4 2 4 12:13 14
10.черноморецБс10 3 4 3 10:11 13
11.Марица 10 4 1 5 13:16 13
12.СпартакПл 10 4 0 6 13:15 12
13.литекс 10 3 3 4 10:14 12
14.черноморецБч10 3 1 6 9:11 10
.................................................................................
15.Беласица 10 2 3 5 8:11 9
16.Бдин 10 2 2 6 5:9 8
17.лудогорец-2 10 2 2 6 8:13 8
18.Спортист 10 1 3 6 9:16 6

XI кръг: днес, 14.15: Дунав - ма-

рек; утре, 17.00: струмска слава  - Бе-

ласица; спартак пл - ЦскА 1948-2; 
18.00: монтана - Бдин; 18.30: Черно-

морец Бч - Черноморец Бс; в четвъртък, 
17.00: септември - марица; Добруджа 
- спартак вн; Лудогорец-2 - спортист; 
в петък, 19.30: Литекс - Янтра.

рЕзултати

младен кръстаич обяви играчите за 
предстоящите през октомври мачове. на 
14 октомври родният тим посреща Литва 
в софия в двубой от евроквалификации-

те, който до голяма степен ще реши дали 
ще завърши на дъното на нашата група. 
три дни по-късно е контролата срещу Ал-

бания в тирана.
Групата: вратари: иван Дюлгеров 

(Черно море), Даниел наумов (ЦскА 
1948), Димитър митов (сейнт Джонстън, 
Шот); защитници: кристиан Димитров 
и патрик-Габриел Галчев (Левски), иван 
турицов (ЦскА), симеон петров (ЦскА 
1948), валентин Антов (кремонезе, ит), 
Димо кръстев (катандзаро, ит), вик-

тор попов (Черно море), Алекс петков 
(Шльонск, пол); халфове: Йоан стоянов 
(Апоел БШ, изр), марин петков и Андри-

ан краев (Левски), илия Груев (Лийдс, 
Анг), ивайло Чочев (ЦскА 1948), иван 
Йорданов и Доминик Янков (Лудогорец), 
илиан илиев (кифисия, Гър), Лукас пе-

тков (Гройтер Фюрт, Гер); нападатели: 
кирил Десподов (пАок, Гър), спас Де-

лев (Лудогорец), Георги русев (ЦскА 
1948), мартин минчев (ризеспор, тур) и 
преслав Боруков (Арда).

СнимкаБТа

Отборът на България се радва с купата за трето място 
и бронзовите медали, които извоюва на международния 
парламентарен футболен турнир в Буфтя. 
Шампиони станаха домакините от Румъния, 
пред Турция. В северната ни съседка българите 
победиха Италия с 5:0 и загубиха от домакините 
с 1:7. От Буфтя със счупена ръка се прибра 
Иван Ченчев (БСП), а със скъсан ахилес - 
Гюнер Ахмед (ДПС)

Кръстаич избра 
„лъвовете” за 
Литва и Албания

Лудогорец не допусна 
грешка срещу Локо сф и по-

беди с 3:1 в “надежда”. така 
шампионите се върнаха на по-

бедния път в първа лига, след 
като в предния кръг завърши-

ха 2:2 с Ботев пд. и сега на 
играчите на ивайло петев се 
наложи да правят пълен обрат 
за трите точки.

Домакините поведоха чрез 
Диого тейшейра (12), който 
се възползва от грешка на цен-

тралния защитник ноа сонко 
сундберг. Шампионите не ус-

пяха да изравнят преди почив-

ката, но в 59-ата мин. стигнаха 
до гол, след като руан крус 
завърши многоходова комби-

нация с техничен удар.
клод Гонсалвеш (67) с гла-

ва даде аванс на гостите, а ин-

тригата уби кайо видал (76) 
след нелепо неразбирателство 
в отбраната на “железничари-

те”.
Лудогорец записа пети ус-

пех от началото на сезона и се 
изкачи до пето място в класи-

рането с 16 т., 12 по-малко от 
лидера Локо пд, който обаче е 
с два мача повече.

“първото полувреме беше 
по-лежерно. Допуснахме 

грешка в първата им атака и 
им позволихме да ни вкарат 
гол. Ако бяхме вкарали пър-

ви, мачът тръгваше различно. 
втората част беше по-добра 
за нас. намерихме верния ри-

тъм. играчите не са подцени-

ли мача. в част от ситуациите 
фокусът не беше на ниво.

всеки мач е тежък за нас. 
трябва да сме готови за след-

ващите двубои. имаме добри 
играчи в състава и всеки може 
да получи шанс”, каза ивайло 
петев.

“Доволен съм от момче-

тата. играха добре до 60-ата 
мин. До първия им гол се 
представихме силно, контро-

лирахме двубоя. можехме да 
създадем още опасности пред 
тяхната врата. след първия 
им гол загубихме средата на 
терена. трудно е да се играе 
90 мин. срещу Лудогорец на 
високо ниво.

вярвам, че тръгваме наго-

ре. очаква ни мач срещу друг 
силен отбор, претендент за 
титлата (ЦскА). Ако повто-

рим тази игра, надявам се да 
успеем да изненадаме ЦскА”, 
каза колегата му Данило Дон-

чич.

Лудогорец обърна Локо Сф
Шампионитеспетапобедавелита

Снимкаludogorets.com

Един от двамата българи, които играха за Лудогорец - 
Спас Делев (вляво), изритва топката на мача в “Надежда”
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вторник
26 септември

ТРОПС
16 

семьон новиков (87 кг) за-
воюва единствената олимпий-
ска квота за България в борба-
та. на световното първенство 
в Белград натурализираният у 
нас украинец спечели бронзов 
медал. националът победи с 
6:3 т. в малкия финал ислам 
Абасов (Азер).

в сърбия България спече-
ли три бронзови отличия чрез 
новиков, рамазан рамазанов 
(70 св. стил) и мими Христова 
(65), които обаче не са в олим-
пийски категории. така един 
от най-добре финансираните 
български спортове върви към 
историческо дъно. в Белград 

за визи за игрите се бореха 18 
българи (по 6-има в свободния 
и класическия стил и при же-
ните). в “Щарк Арена” квоти 
спечелиха първите петима във 
всяка категория.

провалът на национални-
те ни отбори означава, че те 
трябва да се опитат да уловят 
оставащите само два шанса - 
олимпийските квалификаци-
онни турнири за европа (през 
април в Баку) и световния 
(през май в истанбул). там 
обаче ситото ще е доста по-гъ-
сто - в Баку квоти ще има само 
за финалистите в категориите, 
а в истанбул - за първите три-

ма. т.е. от двата турнира ще се 
излъчат по петима олимпийци, 
колкото само на световното в 
Белград.

на олимпиадата в токио 
2020 българските борци бяха 
7, а в рио 2016 трите ни отбора 
имаха 11 представители.

“поздравления за нови-
ков. всичко е добре, когато за-
вършва добре. все пак може-
ше повече, да вземем още 2-3 
квоти. вярвам, че ще ги спече-

лим на следващите турнири и 
ще покажем добър резултат на 
олимпиадата.

новиков претърпя травма 
предния ден, но такъв е на-
шият спорт. силните борци 
не са силни само на тепиха, 
стискат зъби и превъзмогват 
травми. важното е, че успя и 
победи категорично. тепърва 
ще правим анализи на пред-
ставянето ни”, каза пред Бнт 
шефът на федерацията Хрис-

то маринов.
“Знаех, че Абасов няма да 

бъде добре психологически, 
защото на два пъти го по-
беждавах тази година и той 
няма да има тактиката да ме 
надвие. но той все пак взе 
две точки, а очаквах да спече-
ли максимум една”, сподели 
новиков. той е европейски 
шампион за Украйна 2020 г. и 
настоящ бронзов медалист от 
евро 2023.

Борците с една  
квота за Париж 2024

Снимкаbul-wrestling.org

Съдията е вдигнал ръката на победителя Семьон Новиков,  
който единствен от българите заслужи в Белград квота за Олимпиадата

УкраинецотсрамиБългария
наСветовното

ФутБОл
по Диема спорт
14.15 Дунав - Марек
17.00 Берое - ЦСКА 1948
19.30 Черно Море - Ботев Пд

по Диема спорт 2
22.00 Ман Юнайтед - 
Кристъл Палас

по Диема спорт 3
21.45 Пройсен Мюнстер - Байерн

по Нова спорт
19.15 Козенца - Кремонезе
21.45 Ипсуич - уулвърхемптън

по риНг
21.45 Ювентус - лече

по макс спорт 4
20.00 Севиля - Алмерия
22.30 Майорка - Барселона
3.30 Коринтианс - Форталеза

по макс спорт 1
теНИС
14.30 турнир в Чънду (мъже)

по евроспорт 2
СНуКър
15.00 Бритиш оупън 

Гледайте

владимир Зографски записа нова победа 
в лятната верига Гран при по ски-скок. на 
малката шанца в рашнов, румъния, нацио-
налът ни спечели драматично срещу Грегор 
Дешванден (Швейц).

Зографски поведе след първия опит с 
96 м и 121,5 т., докато швейцарецът бе вто-
ри с 95,5 м и 121,3 т. във финалния скок 
Дешванден постигна 102 м, за които полу-
чи 129,8 т. той излезе начело с общ сбор 
от 251,1 т. като лидер от първия опит бъл-

гаринът скачаше последен. самоковецът за 
пореден път демонстрира завидна психика, 
като преодоля 97,5 м и получи 130,5 т.

с общ сбор от 252 т. нашият взе трета-
та си победа за сезона. Дешванден е вто-
ри с 251,1 т., пред ремо имхоф (Швейц) 
- 235,5 т.

Зографски събра 500 т. и води убедител-
но в генералното класиране само три старта 
преди края на летния сезон. Дешванден е 
втори с 414 т.

Йоана 
Илиева 
със сребро  
на сабя

Йоана илиева спечели сре-
бърен медал, а олга Храмова 
- бронзов, на международния 
сателитен турнир на сабя 
жени в софия. в надпревара-
та участваха 31 състезателки 
от 10 държави. България беше 
представена от 13 сабльорки.

след двубои на изключи-
телно високо ниво златният 
медал извоюва Анна Баща 
(Азер), която е 13-а в светов-
ната ранглиста. във финала 
тя се наложи над илиева. Бъл-
гарката е бронзовата меда-
листка от световното за жени 
през юли в милано. Бронзо-
вите медали останаха за олга 
Храмова и палина каспиаро-
вич (Азер).

илиева започна турнира с 
4 победи и 1 загуба в групите. 
в директните елиминации за 
място сред най-добрите осем 
възпитаничката на фехтова-
лен клуб “свечников” с тре-
ньор ивайло воденов победи 
мета мали (слвн) с 15:6, а за 
място в топ 4 се наложи над 
сабина каримова (Азер) с 
15:12. в 1/2-финала най-до-
брата ни сабльорка победи 
съотборничката си Храмова с 
15:11, но във финала отстъпи 
пред Баща с 13:15.

сред най-добрите 16 в 
турнира влязоха 7 българ-
ки: илиева, Храмова (трета), 
емма нейкова (8-а), Белос-
лава иванова (9-а), калина 
Атанасова (11-а), михаела 
николова (12-а) и кристина 
миланова (15-а).

Влади Зографски спечели трета 
победа за Гран при

Снимкаfis-ski.com

Победителят Владимир Зографски (в средата) се радва на подиума  
с швейцарците Грегор Дешванден (вляво) и ремо Имхоф

Григор Димитров (№20 в 
света) отново загуби от Алек-
сандър Зверев (Гер, №10). 
този път българинът падна с 
3:6, 6:7 (2) за място на финала 
на Атп 250 турнира в Чънду, 
китай. това е четвърто пора-
жение за хасковлията от със-
тезаващия се за Германия рус-
нак тази година и общо седмо 

в съперничеството между 
двамата. 

сега българинът изигра 
слаб първи сет и закономерно 
го загуби. във втория Дими-
тров беше преобразен и стигна 
до тайбрек. в него българинът 
поведе с 2:1 на свой сервис, но 
после пропиля 6 точки поред, 
а с това - и мача. 

Гришо заслужи 65 т., с ко-
ито събира 1800. с тях той ще 
прогресира с позиция до №19 
в света.

За титлата днес Зверев из-
лиза срещу роман сафиулин 
(№55). 26-годишният руснак 
изненада поставения под №2 в 
схемата Лоренцо музети (ит, 
№18) с 6:3, 6:4, като затвори 

срещата за 1,29 ч. по този на-
чин сафиулин се класира за 
първия си Атп финал.

Гришо се мести в пекин, 
където ще е откритото пър-
венство на китай (28 сеп-
тември - 4 октомври). Ази-
атското турне приключва с 
“мастърс”-а в Шанхай (4-15 
октомври).

Гришо отново загуби от Александър Зверев


